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��ح ا�تان ز�جانروز��  رهبر انقلاب اسلامی صبح دیروز در دیدار خانواده های شهدای 
امنیت تاکید کردند: کیفیت فهماندن قدرت و اراده ...

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان زنجان رسیدگی به  موقع به 
پرونده های وارده را حائز اهمیت دانست و گفت: برخورد قاطع 
با تخلفات مانع تکرار آن خواهد شد. رضا مظفری اظهار کرد: در 

راستای رسیدگی به پرونده های تخلف ...

رسیدگی به پرونده عرضه خارج
 از شبکه شکر در زنجان

رهبر انقلاب: شرارت دو شب پیش 
رژیم صهیونیستی  نه باید

 بزرگنمایی شود و نه کوچک انگاری

صفحه 5

گلایه های دانشجویی

خانواده های  دیدار  در  دیروز  صبح  اسلامی  انقلاب  رهبر  جماران/ 
شهدای امنیت تاکید کردند: کیفیت فهماندن قدرت و اراده ملت 
ایران به رژیم صهیونیستی را باید مسئولان تشخیص دهند و آنچه را 

که صلاح این ملت و کشور است انجام گیرد. 
شهدای  خانواده های  دیدار  در  دیروز  صبح  اسلامی  انقلاب  رهبر 

امنیت گفتند:
شب  دو  که  است  شرورانه ای  حرکت  این  به  مربوط  دوم  مطلب 
پیش اینجا انجام دادند. خب، یک غلطی کرد، خودشان هم البته 
بزرگنمایی می کنند. بزرگنمایی آنها غلط است اما توجه داشته باشید 
کوچک انگاری آن هم غلط است. اینکه ما بگوییم: »نه؛ چیزی نبود، 

اهمیتی نداشت« این هم غلط است.
بایستی خطای محاسباتی رژیم صهیونیستی به هم بخورد. اینها 
دچار خطای محاسباتی اند نسبت به ایران. اینها ایران را نمی شناسند، 
جوانان ایران را نمی شناسند، ملت ایران را نمی شناسند، قدرت و 
توانایی و ابتکار و اراده ملت ایران را هنوز درست نتوانسته اند بفهمند؛ 

این را ما باید به این ها بفهمانیم.
 کیفیت کار را مسئولین ما باید تشخیص بدهند و درست بفهمند 
آنچه که صلاح این کشور و این ملت هست آن را انجام بدهند. 
]صهیونیستها[ باید بدانند ملت ایران کیست، جوانان ایران چگونه اند، 
این فکر، این انگیزه، این رشادت، این آمادگی که امروز در ملت ایران 
وجود دارد، خود این امنیت ساز است. این را بایستی حفظ کنیم.  

۱۴۰۳/۰۸/۰۶
 رهبر انقلاب: ارزش شهدای امنیت را از ارزش امنیت 

میشود فهمید/ اگر امنیت نباشد، اقتصاد
 و علم و پیشرفت و خانواده نیست

 ارزش شهدای امنیت را از اهمیت و ارزش امنیّت میشود فهمید. 
قطعاً یکی از برترین نیازهای هر کشوری، هر جامعه ای امنیت است. 
اگر امنیّت در جامعه نباشد، هیچ چیز نیست. نه اقتصاد هست، نه 
علم هست، نه پیشرفت هست، نه خانواده هست. امنیّت در واقع 
زیربنای همه ی وسیله ها و راههای پیشرفت یک ملت و یک کشور 

است. ۱۴۰۳/۰۸/۰۶
رهبر انقلاب: هر جا امنیت و حافظان امنیت نباشند، 

شرارت هست 
»پاسدار امنیت« در مقابل انواع شرارت ها از قتل و راهزنی

 و قاچاق تا شایعه پراکنی می ایستد
هر جا امنیّت و حافظان امنیت نباشند؛ شرارت هست، این قاعده ی 
کلیّ است.  یک نفر در مرز شرارت میکند، یکی در داخل خیابان 
شرارت میکند، یکی با راهزنی در خانه و مغازه ی این و  آن شرارت 
میکند، یکی با شایعه پراکنی شرارت میکند، یکی با ارتکاب قتل 
شرارت میکند، یکی با قاچاق مواد مخدر شرارت میکند، با قاچاق 

سلاح شرارت میکند، اینها همه شرارت است. 
 هر کسی در مقابل هر کدام از این شقوق و امثال اینها بایستد این 
عنوان حافظ امنیّت و پاسدار امنیّت بر او صادق است و این افتخار 

بزرگ شامل حال اوست. ۱۴۰۳/۲۸/۲۶

 رهبر انقلاب: بعضی تصور میکنند برای تأمین امنیت،
 نباید سراغ ابزارهای حساس کننده قدرتها مثل موشک

 با برد بالا برویم
هر وقت از  ابزار قدرت رویگردان شدیم، دشمن مسلط شد، 

مثل دوران قاجار و پهلوی و جنگهای جهانی اول و دوم
بعضی ها در تحلیل های گوناگون تصور میکنند اگر بخواهیم کشور در 
امنیّت باشد، بایستی سراغ ابزارهای حساس کننده ی قدرتها نرویم؛ 
مثلًا چه لزومی دارد حالا ما موشک با فلان برد را داشته باشیم که 
حساس بشوند، خیال میکنند این جوری، این شکلی میتوانند امنیّت 
کشور را تأمین کنند یعنی درواقع اگر میخواهید کشور امن باشد، 
ضعیف باشید، ابزارهای قدرت را برای خودتان فراهم نکنید، بعضی 

این جور فکر میکنند، این جور قضاوت میکنند، این غلط است. 
 آن چیزی که امنیت را برای یک کشور حفظ میکند قدرت ملیّ آن 
کشور است، قوی بودن آن کشور است، قوی بودن از همه جهت؛ 
قوی بودن در علم، قوی بودن در اقتصاد، قوی بودن در امکان دفاع، 
قوی بودن در تسلیحات، اینهاست که امنیّت کشور را حفظ میکند و 
تأمین میکند.   هر وقت ما بر اثر سوء سیاست زمامداران کشورمان، 
بر ما  ابزارهای قدرت رویگردان شدیم، دشمن  از رفتن به سمت 
مسلّط شد. در دوران قاجار، دوران پهلوی این مصیبت سر این ملت 
آمد. ملت را قوی نکردند؛ لذا شما می بینید در جنگ بین الملل اول 
و جنگ بین الملل دوم که هیچ کدام به ایران ارتباط نداشت، اعلام 
بی طرفی هم کردند، کشور ما اشغال شد. وقتی کشوری توانایی دفاع 
نالایق،  این گناه زمامداران  اینجور میشود دیگر.  ندارد  از خودش 
بعضی نالایق، بعضی خائن و وابسته ی به این و آن، گناه نابخشودنی 
است که ملت را ضعیف بار بیاورند که نتواند از خودش دفاع کند 

طبعاً امنیّتش از بین خواهد رفت. ۱۴۰۳/۰۸/۰۶
 رهبر انقلاب: باید یک ائتلاف جهانی علیه رژیم خبیث 

صهیونیستی به وجود بیاید/ یک ائتلاف سیاسی و اقتصادی 
و اگر لازم شد ائتلاف نظامی 

در قبال رژیم منحوس خبیث صهیونی یک کوتاهی بزرگی در دنیا 

دارد انجام میگیرد. دولت ها، ملت ها، به خصوص دولت ها، مجامع 
جهانی مثل سازمان ملل و امثال اینها حقیقتاً دارند کوتاهی میکنند 

در مسئله ی مقابله با رژیم صهیونیستی. 
 این کاری که رژیم در غزّه کرد و میکند، در لبنان کرد و می کند، 
این از وحشیانه ترین جنایات جنگی است. جنگ البته چیز سختی 
است بلاشک، منتها جنگ هم یک قواعدی دارد، یک قوانینی دارد، 
یک حدودی دارد. این جور نیست که وقتی کسی با کسی می جنگد، 
همه ی این حدود را زیرپا لگد کند و له کند آن چنانی که این باند 

جنایتکار حاکم بر فلسطین اشغالی دارند میکنند. 
 دنیا باید در مقابل اینها بایستد، دولت ها باید بایستند، دولت های 
اسلامی بالخصوص باید بایستند. بحث بر سر این نیست که کمک 
بکنند یا نکنند، آن که جزو برترین محرّمات ]است[، اندک کمکی 
به این رژیم جزو زشت ترین و بزرگترین گناهان است. در این که 
شکی نیست، نه، باید در مقابلش بایستند که این جنایات را انجام 
ندهد. یک ائتلاف جهانی باید به وجود بیاید، ائتلاف سیاسی، ائتلاف 
اقتصادی، اگر لازم شد ائتلاف نظامی علیه رژیم خبیث صهیونیستی 
میدهد.  انجام  امروز  دارد  را  جنگی  جنایات  وحشیانه ترین  که 

۱۴۰۳/۰۸/۰۶
 رهبر انقلاب: هرچه به ذهن میرسد را نباید در فضای مجازی منتشر 
کرد / تأثیر برداشت ها و تحلیل های غلط بر روحیه مردم باید مورد 
توجه قرار گیرد   کسانی که با فضای مجازی ارتباط دارند به این 
نکات توجه کنند همه چیز را در فضای مجازی نبایستی منتشر کرد. 
هرچه به ذهن انسان میرسد. ملاحظه کنید اثرش چیست، ببینید 

روی فکر مردم، روی روحیه ی مردم چه تأثیری میگذارد. 
 آن کسانی هم که درباره ی فضای مجازی که حالا مکرّر اسمش 
آورده میشود و بحث میشود و اینها میخواهند تصمیم سازی کنند 
و تصمیم گیری کنند به این بعُد قضیه توجه کنند، توجه کنند که 
چطور ممکن است در فضای مجازی یک تحلیل غلط، یک خبر غلط، 
یک برداشت غلط از یک مسئله مردم را دچار اضطراب کند، دچار 

تردید کند، دچار ترس کند. ۱۴۰۳/۰۸/۰۶

خبر آنلاین/ سال هاست داستان استفاده از 
فیلترینگ بر فضای مجازی مستولی شده و 
در این بین  این مردم اند که برای دسترسی 
به شبکه های اجتماعی مجبور هستند برای 
خرید فیلتر شکن هزینه کنند ،آن هم در 

این شرایط نا مساعد اقتصادی.
ایمنی،  تهدیدهای  احتمال  از  نظر  صرف 
دسترسی به محتواهای ضداخلاقی فساد و 
... مافیایی  هم پشت پرده وجود دارد  که 
به دلیل اصرار مردم به دور زدن فیلترینگ، 
درآمدهای سرشار و چندمیلیاردی بادآورده 

و بدون زحمتی به جیب می زنند .
از سوی دیگر با توجه به فساد گسترده ای 
که در فروش فیلتر شکن و احتمال هک 
نهادهای  متاسفانه  دارد  وجود  و...  شدن 
نظارتی نیز در این خصوص فعالیت چشم 
گیری ندارند .در حالی که رفع فیلترینگ 
به  را  موجود  فساد  این  تنها  نه  تواند  می 
قهقرا ببرد بلکه به اقتصاد خانوار کمک کند 
تا دراین شرایط بد اقتصادی فعلی هزینه 

ای بابت خرید فیلتر شکن پرداخت نکنند.
هزینه  آیا  بدانند  که  است  مردم  این حق 
شرایط  این  در  فیلترشکن  خرید  سنگین 
تورم و گرانی از دوش آنها برداشته خواهد 
شد یا خیر؟ و آیا این مطالبه ملی، گوش 

شنوایی در حاکمیت خواهد یافت ؟
در همین راستا چند روز پیش پزشکیان 
جمهوری  ریاست  انتخابات  کارزار  در  که 
وعده رفع فیلترینگ را داده بود با تاکید بر 
اینکه تا آخر پای وعده های خود ایستاده 
ایم از تلاش تیم خود برای عملی شدن این 
وعده ها گفت. رئیس جمهور از جمع آوری 
آن  ارائه  و  ارتباطات  وزیر  توسط  اطلاعات 
در نشست سران گفت و افزود:قرار شد هم  
مجلس و هم قوه قضاییه و وزارت ارتباطات 
بنشینند جمع بندی داشته باشند و مراحل 
طی شود. .همچنین وی تأکید کرد بحث 
کاملا کارشناسی است و روندی که اکنون 
باید  و  نیست  مملکت  نفع  به  شده  طی 

برگردد.
فیلترینگ به زیان کشور است

دوره  سه  داری  سکان  که  غرضی  محمد 
خود  کارنامه  در  را  ارتباطات  وزارت 

فیلترینگ  مسئله  به  واکنش  در  دارد 
نقطه نظری  اینترنتی  محدودیت های  و 
قابل تامل را مطرح می کند و می گوید با 
توجه به شرایط بحرانی و جنگ اطلاعاتی 
میان ایران و دشمنان، به ویژه آمریکا، اروپا و 
اسرائیل، دسترسی به اخبار صحیح و معتبر 
برای مردم از اهمیت فوق العاده ای برخوردار 

است.
 او بر این باور است که مردم ایران توانایی 
تمیز دادن اطلاعات صحیح از نادرست را 
و  محدودیت  بدون  اطلاعات  اگر  و  دارند 
سریع به آنها برسد، می توانند بهتر قضاوت 

کنند و تصمیمات منطقی تری بگیرند.
ادامه  در  سازندگی  دولت  ارتباطات  وزیر 
و محدودیت  فیلترینگ  اینکه  بر  تاکید  با 
کشور  زیان  به  اطلاعات،  به  دسترسی  در 
خواهد بود اظهار می دارد: در شرایط فعلی 
ایران  علیه  اطلاعاتی  و  روانی  جنگی  که 
ارتباطی  راه های  بستن  است،  جریان  در 
به  کمک  جای  به  مردم  کردن  محدود  و 
تأثیرات منفی و معکوسی  امنیت،  تقویت 

خواهد داشت. 
در حقیقت، این گونه اقدامات نه تنها از رشد 
جلوگیری  مردم  استعدادهای  شکوفایی  و 
می کند، بلکه قدرت تحلیل و تصمیم گیری 

آنها را نیز تضعیف می کند.

وزیر پیشین ارتباطات: لغو فیلترینگ، راهکار 
موثر مقابله با جنگ روانی ضدایران است

باید فیلترینگ را لغو کنند
وی با بیان اینکه باید فیلترینگ را لغو کرد تا 
مردم بتوانند به راحتی به اطلاعات دسترسی 
پیچیده  نبرد  این  در  و  باشند  داشته 
بیشتری  آگاهی  و  هوشیاری  با  اطلاعاتی، 
راه های  انسداد  افزاید:  می  کنند.  عمل 
ارتباطی در این مقطع حساس، منافع کشور 

را به خطر می اندازد.
بسترهای  کردن  فراهم  لزوم  بر  غرضی 
ارتباطی آزاد و گسترده تأکید دارد و معتقد 
است که این آزادی اطلاعات و ارتباطات، 
ضمن افزایش آگاهی و رشد استعدادهای 
برابر  در  کشور  موقعیت  تقویت  به  مردم، 

تهدیدهای خارجی منجر خواهد شد.
یازدهم  دوره  جمهوری  ریاست  کاندیدای 
در پایان خاطر نشان می کند: در شرایطی 
اطلاعاتی  و  رسانه ای  با حملات  ایران  که 
است،  روبه رو  دشمنان  سوی  از  پیچیده 
اخبار  به  با دسترسی  لازم است که مردم 
و اطلاعات صحیح و بدون سانسور، توانایی 
دفاع از خود و کشورشان را داشته باشند. 
این مسئله نه تنها به تقویت روحیه مردم 
کمک می کند، بلکه باعث افزایش مشارکت 

آنها در دفاع از کشور می شود.

در دیدار خانواده های شهدای امنیت؛ 

رهبر انقلاب: شرارت دو شب پیش رژیم صهیونیستی
 نه باید بزرگنمایی شود و نه کوچک انگاری

وزیر پیشین ارتباطات از زیان های فیلترینگ می گوید:

لغو فیلترینگ، راهکار موثر مقابله با جنگ روانی 
ضدایران است

سال بیست وسوم- شماره سال بیست وسوم- شماره ۲۷۲۴۲۷۲۴                                                           تک شماره  -                                                            تک شماره  - ۸۰۰۰۸۰۰۰ تومان تومان

دانشجویدانشگاهآزادزنجان:دانشجویاندردانشگاهآزادزنجاننادیدهگرفتهمیشوند
معاوندانشجوییوفرهنگیدانشگاهآزادزنجان:دانشگاهآزادزنجانطیدوسالپیاپیرتبهنخستراازنظرتعددوکیفیتبرنامههاداشتهاست!

صدای زنجان از مشکلات سال تحصیلی جدید دانشجویان دانشگاه آزاد واحد زنجان گزارش می دهد؛
گزارش

مرغِ استثنائی!

مکمل های دردسرساز

صدای زنجان موضوع اختلال موقت در زنجیره تولید و توزیع 
گوشت مرغ گرم را بررسی می کند؛

مسئولان ورزشی در جلسه با رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی 
مکمل های ورزشی را مشکل اصلی هیئت های ورزشی

 استان زنجان اعلام کردند؛

صفحه 7

صفحه2 

به دنبال گلایه تعدادی از فروشگاه داران در خصوص کاهش سهمیه گوشت مرغ گرم در روزهای 
ابتدایی ماه که با توجه به واریز دستمزد و حقوق ها بسیاری از خانواده ها برای خرید و تامین مایحتاج 
اولیه و اساسی خود راهی بازار می شوند؛ معاون جهاد کشاورزی استان زنجان اعلام کرد؛ کاهش 
سهمیه گوشت مرغ گرم در سامانه ستکا؛ استثنائا رخ داده است وگرنه مشکلی در چرخه عرضه و 
مصرف نیست. سامانه »ستکا«؛ ابزاری به منظور نظارت بر زنجیره تولید و توزیع کالای اساسی با 
قیمت مصوب سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است تا با کنترل فرآیند توزیع و 

فروش کالا، مانع از احتکار، گران فروشی و حتی احتکار خانگی شود. یکی از ...

که مکمل های غیرمجاز  مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان گفت: باشگاه های ورزشی متخلف 
را تجویز یا توصیه می کنند جریمه می شوند چون این اقدام آسیب ها و ضررهای زیادی را برای 
ورزشکاران به دنبال دارد. مجمع عمومی و سالانه هیئت پزشکی ورزشی استان زنجان )۶ آبان ماه 
۱۴۰۳( به ریاست غلامرضا نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در سالن اجتماعات اداره کل 

ورزش و جوانان استان زنجان برگزار شد. فعالیت های فدراسیون پزشکی ...
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لیلا محمدی: به دنبال گلایه تعدادی از فروشگاه داران در خصوص کاهش سهمیه گوشت 
از  بسیاری  واریز دستمزد و حقوق ها  به  توجه  با  ماه که  ابتدایی  مرغ گرم در روزهای 
خانواده ها برای خرید و تامین مایحتاج اولیه و اساسی خود راهی بازار می شوند؛ معاون 
جهاد کشاورزی استان زنجان اعلام کرد؛ کاهش سهمیه گوشت مرغ گرم در سامانه ستکا؛ 

استثنائا رخ داده است وگرنه مشکلی در چرخه عرضه و مصرف نیست.
سامانه »ستکا«؛ ابزاری به منظور نظارت بر زنجیره تولید و توزیع کالای اساسی با قیمت 
مصوب سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است تا با کنترل فرآیند توزیع و 

فروش کالا، مانع از احتکار، گران فروشی و حتی احتکار خانگی شود.
یکی از مهمترین وظایف و مسئولیت های محوله به دولت ها و حکومت ها، تامین امنیت 
اجتماعی به ویژه سلامت روابط اقتصادی و جلوگیری از تخلفات و نابسامانی های موجود در 
بازار و اوضاع و احوال حاکم بر داد و ستد مردم بوده است. با توجه به حجم بالای مبادلات 
کالایی در بازار، مخصوصا کالاهای اساسی، دولت ها باید تمهیداتی جهت تسهیل در این 

مبادلات بیندیشند.
در شرایط حساس کنونی که دشمنان با تحریم های ناجوانمردانه در حال برنامه ریزی برای 
تشدید التهاب در بازار و ایجاد مشکل برای معیشت مردم هستند، می توان با بهره مندی از 
ابزارهای تکنولوژیک، راهکارهایی یکپارچه و نظام مند را اجرا نمود تا با کنترل نحوه عرضه 

کالا، با احتکار، گران فروشی و یا عدم عرضه کالاهای اساسی مبارزه شود.
کاهش 50 درصدی سهمیه گوشت مرغ گرم فروشگاه ها

آن طور که مسئولان جهاد کشاورزی استان می گویند؛ با رویکرد مبتنی بر نظارت کارآمد، 
علاوه بر دستاوردهایی که در عرصه کنترل بازار به دست می آید، می توان از ارزش افزوده 
حاصل از این شیوه، زمینه برنامه ریزی های کلان در سطح استان و کشور را به درستی و 

مبتنی بر آمار و ارقام واقعی، فراهم نمود.
فعالان حوزه تامین گوشت مرغ گرم زنجان هم این سامانه را گامی مهم و اساسی در مسیر 
جلوگیری از التهاب بازار می دانند اما با توجه به کاهش سهمیه که هرازگاهی ممکن است 

اتفاق بیفتد از مسئولان ذیربط می خواهند تا این ایراد را نیز رفع کنند. 
به گزارش صدای زنجان؛ روزهای ابتدایی ماه جاری بود که برخی فعالان حوزه تولید 

گوشت مرغ گرم و فروشگاه داران استان از کاهش سهمیه 5۰ درصدی خبر دادند.
آن طور که فعالان حوزه تامین گوشت مرغ گرم استان زنجان می گویند سهمیه هیچ یک 
از فروشگاه ها به صورت دستی، کم نشده و با ضریب مشخص کاهش یافته است به عنوان 
مثال سهمیه فروشگاهی که روزانه 5۰۰ کیلو مرغ خریداری کرده طبق محاسبه سامانه 
»ستکا«؛ ۲۰۰ کیلو شده و سهمیه فروشگاهی که روزانه 5۰ کیلو خریداری می کرده؛ ۲۰ 

کیلو محاسبه شده است. 
از طرفی با توجه به عدم تحویل سفارشات زیر ۳۰ کیلو توسط کشتارگاه ها، امکان ثبت 

سفارش زیر ۳۰ کیلو میسر نمی باشد.

حتی یکی از مرغ فروشی های شهر به صدای زنجان گفتند: در روزهای نخستین هر ماه، 
به  برای خرید گوشت مرغ  را دریافت کرده اند  خانواده هایی که حقوق و دستمزدشان 
واحدهای صنفی مراجعه می کنند اما متاسفانه تداوم مشکلات سامانه ستکا در روزهای 
نخست هر ماه و نبود مرغ در مغازه برای مغازه دار نیز به صرف نیست و از طرفی منجر به 

گلایه مصرف کننده و خریدار می شود.
سهمیه گوشت مرغ فروشگاه ها کاهش نیافته است

محمدعلی صادقی، معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان زنجان با 
اذعان به کاهش سهمیه گوشت مرغ گرم استان زنجان در سامانه می گوید: این مشکل 
مربوط به چند روز پیش و همان یک روز بود، در این روز کاهش سهمیه در سامانه استثنائا 
اتفاق افتاد و سهمیه کلی کم بود و سامانه نیز به صورت خودکار سهمیه ها را کاهش داد 

وگرنه سهمیه های قبلی هر فروشگاه سرجایش است و تغییری نکرده است.
به گفته صادقی؛ در سامانه سِتکا )سامانه یکپارچه توزیع کالای اساسی(، گردش کالا در 
یک ساختار مشخص قابل ردیابی و مدیریت بوده و مصرف کننده بر اساس حجم تعیین 
شده در بازه زمانی معین قادر به خرید آن کالا بوده و خرید مازاد بر مصرف، از طریق 

سیستم کنترل می گردد.
صادقی متوسط مصرف گوشت مرغ استان زنجان را روزانه 5۰ تا 55 تن )مرغ کامل( 
اعلام کرده و می گوید: هر کیلوگوشت مرغ گرم برای مصرف کننده؛ ۸۳ هزار تومان است، 
این کالا در کلیه واحدهای صنفی و فروشگاه ها موجود اشت و مشکلی در حوزه عرضه و 

مصرف نیست.
به گزارش صدای زنجان، در سامانه ستکا، بر اساس هر گروه کالایی )لاستیک، گوشت، 
شکر، کاغذ، نهاده دامی، کود و...(، قابلیت تعریف حجم و محدودیت فروش به ازای هر 
مصرف کننده وجود دارد که از طریق آن، مصرف کننده بر اساس میزان تعیین شده 
در بازه زمانی معین، قادر به خرید آن کالا بوده و خرید مازاد بر نیاز، از طریق سیستم 
کنترل می شود. ماحصل بهره برداری از این محصول، داشبورد مدیریتی-نظارتی در لایه های 
مختلف کشوری است که تمامی اطلاعات مورد نیاز از قبیل؛ موجودی لحظه ای انبار عاملین 
فروش، میزان کل کالای عرضه شده و کالای موجود بر اساس شهرستان، استان و یا کشور، 
سهم بازار برِندهای مختلف و نیز نمودارهای آماری متعدد دیگر می باشد که این گزارش ها، 

بر اساس نیاز، قابل توسعه است.

مهر/ نائب رئیس اتحادیه املاک گفت: عملکرد بازرسان اتحادیه در شناسایی املاک های 
غیرمجاز شفاف نیست، برهمین اساس ورود افراد بالادستی برای بررسی آمار و نتیجه 

کارکرد بازرسان الزامی است.
داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه املاک با بیان اینکه خرید و فروش بازار مسکن با توجه 
به کاهش قدرت خرید مستأجران به سمت واحدهای کوچک مقیاس حرکت کرده است، 
گفت: در راستای بررسی آمار مسکن های طی ماه های اخیر، منطقه ۱۰ تهران در رتبه دوم 
بیشترین معاملات مسکن قرار دارد، زیرا واحدهای کوچک متراژ در این منطقه نسبت به 
سایر مناطق وجود است و موقعیت مکانی برای دسترسی به شریان های اصلی شهر در 

منطقه ۱۰ تهران فراهم است.
وی در ادامه افزود: با توجه به کاهش قدرت خرید مسکن عموم آحاد جامعه باید ساخت 
واحدهای بزرگ متراژ در طرح تفصیلی کنترل شود. همچنین سال ها است که از یک طرح 
تفصیلی در بازار مسکن پیروی می کنیم که مردم را به مناطق کوچک متراژ هدایت کرده 
یا به صورت کلی از شهر خارج شدند؛ بر همین اساس باید با توجه به توانمندی و نیاز افراد 
واحدهای مسکونی در لایحه های مختلف اجتماع به ویژه بافت های فرسوده شهرها تولید 

کنیم تا قیمت مسکن با قدرت خرید تمام اقشار جامعه برابر شود.
نایب رئیس اتحادیه املاک با اشاره به قانون پیش فروش مسکن در دهه ۹۰ تاکید کرد: 
قانون پیش فروش مسکن در ابتدای دهه ۹۰ تصویب شد، که اگر این قانون اجرایی می شد 
عملًا گردش مالی که به واسطه این قانون اتفاق می افتاد، موجب تولید مسکن می شد اما 
در حال حاضر با توجه به اینکه امکان ثبت قرارداد پیش نویس توسط مشاوران املاک 
نیست، قراردادهای پنهانی بین عموم مردم افزایش یافته، که قطعاً نه به نفع مردم خواهد 

بود و نه نفع حاکمیت.
وی ادامه داد: در منطقه ۲۲ تهران نوع جدیدی از خرید و فروش مسکن با عنوان فروش 

متری توسط برخی از شرکت و سازمان ها در حال معامله است که اکثراً هم افراد تحت 
عنوان سرمایه گذاری اقدام به خرید متری مسکن می کنند و سند این واحدها بین دو یا 
چند نفر به صورت دونگی تقسیم می شود. البته امروزه تمایل افراد برای سرمایه گذاری 
در بازار مسکن گسترش یافته و با توجه به اینکه مردم قدرت خرید یک واحد کامل را 
ندارند، اقدام خرید متری مسکن می کنند؛ البته عملکرد بازار مسکن تأثیر پذیر از بازارهای 

موازی دیگر است.
بیگی نژاد با بیان اینکه تمایل مستأجران برای خرید واحدهای 5۰ تا ۶۰ متر زیاد است، 
افزود: در حال حاضر رکود سنگینی در بازار خرید و فروش مسکن حاکم است، زیرا قیمت 
مسکن با قدرت مالی عموم جامعه هم خوانی ندارد، البته طی سال های گذشته کم کاری 
بانک در زمینه ارائه تسهیلات به قشر کرایه نشین برای خرید ملک پررنگ بود؛ بر همین 
اساس انتظار می رود متولیان بخش مسکن بازنگری جدی در راستای عملکرد بانک ها 

داشته باشند، به جهت اینکه منابع اصلی کشور در اختیار بانک ها است.
وام خرید مسکن دوای درد مستأجران نیست

نایب رئیس اتحادیه املاک با اشاره به اینکه هم اکنون می توان وام یک میلیاردی خرید 
مسکن از بانک مسکن دریافت کرد، یادآور شد: برای دریافت این وام متقاضی باید ابتدا 
۲5۰ میلیون تومان برای خرید اوراق هزینه کند، سپس حدود 5۰ میلیون تومان در 
دفترخانه پرداخت کند که رقم دریافتی حاصل از کسر این هزینه ها حدود ۷۰۰ تا ۸۰۰ 
میلیون تومان خواهد بود که با این مبلغ دریافتی، متقاضی تنها می تواند ۸ الی ۱۰ متر از 
یک واحد مسکونی را خریداری کند، از سوی دیگر عده کمی توان حجم بازپرداخت این 

وام را خواهند داشت.
برخورد غیرقانونی بازرسان اتحادیه املاک با بنگاه های املاک غیرمجاز

وی با اشاره به اینکه برخی از بازرسان اتحادیه املاک در راستای شناسایی بنگاه های 
املاک غیرمجاز تخلف می کنند، گفت: هم اکنون در اتحادیه املاک بیش از ۴۰۰ بازرس 
در حال فعالیت اند که از این تعداد تنها ۶ نفر رسمی هستند؛ بر همین اساس عده زیادی 
از بازرسین مشاوران املاکی به صورت افتخاری یا غیرقانونی با بنگاه های املاک غیرمجاز 

برخورد می کنند.
بیگی نژاد با بیان اینکه باید روند کاغذی در سیستم شناسایی مشاوران املاک غیرمجاز 
حذف شود، افزود: اگر بررسی و شناسایی بنگاه های املاک به صورت سیستمی طی شود، 
قطعاً بازرسان شرایط و فضای انجام تخلف را نخواهند داشت، زیرا از یک سوی روند بازرسان 

در راستای قانون حرکت خواهد کرد و از سوی دیگر مسیر برخورد با بنگاه املاک متخلف 
که فرار مالیاتی دارد قانونی می شود.

نایب رئیس اتحادیه املاک ادامه داد: تعداد زیادی از مشاوران املاکی در تهران فعالیت 
می کنند، فاقد مجوز هستند و زمانیکه از مجوز قانونی برخوردار نباشند، حاکمیت دسترسی 
برای اخذ مالیات ندارد. البته گفتنی است که با توجه به آمار و بررسی ها بیش از دو هزار و 
5۰۰ واحد املاک فاقد پروانه در تهران وجود دارد که در حال حاضر حدود ۱۲ هزار بنگاه 

املاک مجوز دار در منطقه ۲۰ تهران مستقر هستند.
عدم شفافیت عملکرد بازرسان اتحادیه املاک در شناسایی املاک های غیرمجاز

وی افزود: اتحادیه مشاوران املاک نقش کلیدی در بازار مسکن ایفا می کنند، اما بعضاً 
آمارهای متفاوتی از شناسایی و فعالیت بنگاه های غیرمجاز توسط نهاد و سازمان ها اعلام 
می شود، که همین موضوع الزام این را نشان می دهد که نهادهای بالا دستی برای کنترل 
بازار مسکن و آرامش خاطر مردم نسبت به عملکرد این اتحادیه باید بررسی های جدی 
در دستور کار قرار دهند تا مشخص شود که آیا بازرسان پس از شناسایی بنگاه های املاک 

غیرمجاز اقدامات لازم را انجام می دهند یا خیر.
بیگی نژاد در پایان گفت: تمام مجوزهای مشاوران املاک هم اکنون از طریق درگاه ملی 
مجوزها صادر می شود و در صورتی که فردی نتواند مجوز دریافت کند به عنوان صنف غیر 
مجاز شناخته خواهد شد، در حالی که با راه اندازی درگاه ملی مجوزها دیگر صنف غیر 

مجاز معنایی ندارد که فعالیت کند.

تسنیم/ به ماه های پایانی سال نزدیک می شویم و طبق سنوات گذشته می بایست کمیته های 
ذیل شورای عالی کار تشکیل می شد و بررسی های مزدی آغاز می شد اما به تازگی معاون 

روابط کار بیان کرده است که بررسی مزدی کارگران زود است.
حدود 5ماه به پایان سال باقی مانده است و هنوز خبری از تشکیل جلسات شورای عالی 
کار و بررسی مزدی نیست. در سنوات گذشته حدود 5 ماه قبل از پایان سال جلسات 
کمیته های دستمزد که ذیل شورای عالی کار است, برگزار می شد و بحث مزدی را بررسی 

می کردند, اما امسال خبری از برگزاری جلسات نیست.
یکی از موضوعاتی که امسال مطرح بود, بحث بررسی روش تعیین مزد بود که تحت عنوان 
طرحی در مجلس شورای اسلامی مطرح شداما متأسفانه این طرح نیز در کمیسیون 
اجتماعی مجلس همچنان بدون هیچ بررسی باقی مانده است و اعضای کمیسیون اطلاعات 

دقیقی از جزئیات طرح ندارند.
یکی از پیشنهادات واحد مجلسی ها این است که تا زمانی که تورم کنترل نشود, افزایش 

مزد اثر نخواهد داشت.
نمایندگان  کارگران هم از وزارت کار گلایه مند هستند که چرا جلسات شورای عالی کار 
برگزار نمی شود، برخی از نمایندگان دلیل تعلل وزارت کار را تعیین تکلیف معاونت روابط 
کار می دانند و معتقدند که اگر تکلیف معاونت مشخص شود, شاید سرعت تشکیل جلسات 

شورای عالی کار بیشتر شود و بحث ترمیم مزدی کارگران و بررسی برای دستمزد ۱۴۰۴ 
مطرح شود. علی حسین رعیتی فرد, معاون روابط کار در گفت وگوی اخیر خود بیان کرده 

است که اکنون برای بررسی مزدی سال آینده زود است.
اما نگاه منطقی به وضعیت مزدی کارگران نشان دهنده این است که مزد کارگران بهتر است 
در فضایی خارج از چانه زنی تعیین شود و برای دقیقه ۹۰ نباشد تا بدون بررسی کارشناسی 

ابعاد سبد معیشت بخواهند مزد را تعیین کنند.
معاون روابط کار بیان کرده است: طبق قاعده حداقل عیدی کارگران برای ۱۲ماه کارکرد 

۲برابر حقوق پایه است به شرطی که از سه برابر حداقل حقوق بیشتر نشود.
معاون روابط کار وزیر تعاون یادآور شد: امسال حداقل حقوق کارگران ۷میلیون و ۱۶۶هزار 
تومان است،  لذا حداقل عیدی کارگران برای کارکرد ۱۲ ماه ۱۴میلیون و ۱۶۶هزار تومان 

و حداکثر عیدی کارگران امسال ۲۱میلیون و 5۰۰ هزار تومان است.
رعیتی فرد در مورد زمان پرداخت عیدی کارگران هم ابراز کرد: معمولاً کارفرمایان از آخر 
سال پرداخت می کنند و برخی کارفرمایان هم در طول سال به تدریج در هر ماه پرداخت 

می کنند،  تا آخر سال فشاری متوجه بنگاه نشود.
معاون روابط کار در مورد تعداد کارگران بیمه شده، گفت: کارگران بیمه شده دارای کارفرما 
)بیمه اجباری( ۱۰میلیون و ۷۷۷هزار نفر هستند،  اما برخی کارگران بیمه شده خویش فرما 

هستند که در مجموع بیش از ۱5میلیون بیمه شده تأمین اجتماعی در کشور داریم.
نیز گفت: هنوز کارگروهها  رعیتی فرد در مورد کارگروه های مزد ذیل شورای عالی کار 

تشکیل نشده است و زمان برای ورود به بحث حداقل مزد سال آینده زود است.
وی گفت: اعضای حقیقی شورای عالی کار شامل همتی وزیر امور اقتصادی و اتابک وزیر 
صمت به ترکیب شورای عالی کار اضافه شدند و جلسه بعدی با حضور اعضای جدید 

خواهد بود.
اعضای حقیقی شورای عالی کار شامل همتی وزیر امور اقتصادی و اتابک وزیر صمت به 

ترکیب شورای عالی کار اضافه شدند و جلسه بعدی با حضور اعضای جدید خواهد بود.
معاون روابط کار وزیر تعاون گفت: حداقل و حداکثر عیدی کارگران ۱۴,۳ و ۲۱,5 میلیون 

تومان است.

اقتصاد۲۲
 

مدیرعامل شرکت آبفا استان زنجان خبر داد:
اجرای تصفیه خانه فاضلاب ابهر

 با 550 میلیارد تومان اعتبار 

صدای زنجان/ مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان گفت: تصفیه خانه 
فاضلاب شهر ابهر با اعتباری بالغ بر 550 میلیارد تومان در مدار بهره برداری قرار 

دارد.
»علی محمد نادرخانی« اظهار داشت: این تصفیه خانه با ظرفیت 400 لیتر در ثانیه 

و با سیستم برکه تثبیت فعالیت می کند.
وی افزود: با افزوده شدن سیستم لجن فعال و فعالیت دوگانه این تصفیه خانه، 
ظرفیت تصفیه فاضلاب در ابهر تا 60 هزار مترمکعب در شبانه روز قابلیت افزایش 

پیدا می کند.
مدیرعامل شرکت آبفا استان زنجان بیان کرد: تا کنون 28 کیلومتر شبکه جمع 
آوری بهداشتی و تصفیه فاضلاب در شهر ابهر احداث شده و تا پایان سال آینده 67 

کیلومتر شبکه باقیمانده در ابهر نیز اجرایی می شود.
وی به مشارکت بخش خصوصی در اجرای این پروژه اشاره کرده و گفت: این تصفیه 
خانه با روش BOT و سرمایه گذاری شرکت گروه مشارکت البرز اجرایی می شود.

به گفته نادرخانی 120 میلیارد تومان از سرمایه گذاری احداث تصفیه خانه فاضلاب 
ابهر توسط شرکت آب و فاضلاب استان زنجان و مابقی با مشارکت بخش خصوصی 

تامین شده است.
این مسئول خاطرنشان کرد: احداث تصفیه خانه فاضلاب ابهر تا کنون 85 درصد 

پیشرفت داشته و تا پایان سال 1404 به بهره برداری کامل می رسد.
وی یادآور شد: این تصفیه خانه با پوشش جمعیتی معادل 150 هزار نفر با هدف 
جلوگیری از آلودگی آب های زیرزمینی، ارتقاء شاخص های بهداشتی، پیشگیری 
از آلودگی زمین های زراعی منطقه و تامین آب مورد نیاز صنایع اطراف شهر ابهر 

در دست اجرا قرار دارد.

صدای زنجان/ مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه زنجان گفت: 
تعداد خانوارهای نفت سفید سوز استان در ابتدای فصل ذخیره سازی امسال با 

گازرسانی های انجام شده به هفت هزار و ۳55 نفر کاهش یافته است.
علی مقدم با بیان اینکه بر همین اساس در مصرف نفت سفید امسال صرفه جویی 
چشمگیری در استان انجام خواهد شد، افزود: در ابتدای فصل پاییز ذخیره سازی 

نفت سفید در منطقه زنجان انجام شد.
وی یادآور شد: طی سال گذشته تعداد خانوارهای مصرف کننده نفت سفید در 

استان 11 هزار و 65۹ خانوار بود.
مقدم با تاکید بر نظارت دقیق بر فرایند سوخت رسانی در مناطق مصرف کننده 
نفت سفید، اظهار داشت:منطقه زنجان دارای سه ناحیه مرکزی، ابهر و قیدار است.

وی همچنین به میزان مصرف بنزین در استان طی نیمه نخست امسال اشاره کرد 
و گفت : شهروندان زنجانی طی 6 ماهه نخست امسال، بالغ بر 70 میلیون لیتر در 

مصرف بنزین صرفه جویی کردند.
مقدم ادامه داد: طی این مدت 70 میلیون مترمکعب گاز طبیعی فشرده سی ان 
جی در بخش خودرویی در سطح منطقه مصرف و همین مقدار نیز در مصرف 

بنزین صرفه جویی شد.
وی با اشاره به وجود 40 باب جایگاه عرضه این سوخت پاک در استان زنجان، 
خاطرنشان کرد: این شرکت با داشتن امکانات مناسب و زیرساخت های ایجاد شده 

در منطقه، امکان عرضه بیشتر این فرآورده در تمام نقاط استان را دارد.
مقدم تصریح کرد: استقبال شهروندان برای استفاده بیشتر از سی ان جی با توجه 
به مزایای آن از جمله آلایندگی کم این سوخت به لحاظ زیست محیطی و هزینه 
کمتر در مقایسه با بنزین می تواند کمک شایانی به رشد اقتصاد کشور و سلامت 

محیط زیست داشته باشد.

صدای زنجان/  رئیس روابط عمومی شرکت گاز استان زنجان گفت: به دلیل وزش 
باد شدید در استان زنجان، همشهریان برای جلوگیری از نشت گاز مونوکسید کربن، 
لوله های بخاری و کلاهک دودکش ها را بررسی کرده تا از وقوع هرگونه حادثه 

جبران ناپذیر پیشگیری کنند.
محمدصالح شرفی با تاکید بر رعایت الزامات ایمنی و ضرورت آگاهی مشترکان از 
سلامت وسایل گازسوز قبل از راه اندازی، اظهار کرد: زنجانی ها با بازبینی مداوم لوله 
و اتصالات دودکش ها حتماً از نظر محکم بودن و استحکام دودکش های وسایل 

گازسوز در پشت بام اطمینان حاصل کنند.
وی با اعلام اینکه با وزش شدید باد، احتمال انسداد مسیر دودکش ها و بروز حوادث 
ناگوار افزایش می یابد، تصریح کرد: در صورت نصب مجدد بخاری، مشترکان از باز 
بودن مسیر دودکش ها و همچنین محکم بودن چفت و بست لوله های دودکش به 
همدیگر و پشت بخاری و دریچه دودکش دیوار اطمینان حاصل کنند.                                    
رئیس روابط عمومی شرکت گاز استان زنجان اعلام کرد: هنگام وزش باد احتمال 
تخریب دیوار و صدمه دیدن علمک گاز در روستاها و بافت قدیم شهر زنجان 

وجود دارد.
وی از مشترکان گاز خواست که در صورت بروز هرگونه حوادث ناشی از گاز طبیعی، 
در روستاها به گازبان ها و در شهرها به پست امداد، تلفن 1۹4 اطلاع دهند تا 

اقدامات لازم صورت گیرد.

صدای زنجان موضوع اختلال موقت در زنجیره تولید و توزیع گوشت مرغ گرم را بررسی می کند؛

مرغِ استثنائی!
 برخی فروشگاه های عرضه کننده گوشت مرغ گرم: سامانه »ستکا« بازار مرغ گرم را هوشمندانه مدیریت می کند اما گاها در ابتدای ماه با کاهش سهمیه گوشت مرغ گرم تا 50 درصد مواجهیم!

 معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان: کاهش سهمیه در سامانه »ستکا« استثنائا رخ داد که همان یک روز ابتدای ماه جاری بود

نائب رئیس اتحادیه املاک:

عملکرد بازرسان اتحادیه املاک 
شفاف نیست

بررسی مزد سال آینده کارگران؛ 

ً زود است معاون وزیر کار: فعلا

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه زنجان :
تعداد خانوارهای نفت سوز در زنجان
 به هفت هزار و ۳00 نفر کاهش یافت

رئیس روابط عمومی شرکت گاز استان زنجان :
ضرورت بازبینی مداوم لوله و اتصالات دودکش ها 

همزمان با وزش باد

 نائب رئیس اتحادیه املاک 
 داوود بیگی



روز��دو شنبه   ۷   آبان    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۷۲۴

ایرنا/  رئیس شبکه تحقیقات بیماری های ویروسی کشور با بیان اینکه تتو کردن می تواند 
هر سه نوع هپاتیتی را که از راه خون وارد بدن می شود، به شخص تتو شونده انتقال دهد، 
می گوید: برخلاف تصور مردم، تتو یک عمل تهاجمی است و در آن پوست آسیب می بیند. 

پوست تا وقتی سالم باشد اجازه ورود هیچ باکتری و ویروسی را به داخل بدن نمی دهد.
سید محمد جزایری می افزاید: وقتی تتو می کنید به واسطه آسیب های میکروسکوپی که 
به پوست وارد می شود، سد ورود میکروب به بدن شکسته و راه نفوذ میکروب ها از جمله 
ویروس هپاتیت های خونی به بدن باز می شود؛ بنابراین تتو کردن می تواند هر ۳ نوع 

هپاتیتی که از راه خون وارد بدن می شود را به شخص تتو شونده انتقال دهد.
مصاحبه با جزایری به مناسبت »هفته ملی اطلاع رسانی هپاتیت« انجام شد. در این گپ 
و گفت به تعریف هپاتیت، انواع آن، راههای انتقال و پیشگیری پرداخته شد. متن گفت و 

گو در پی می آید:
هپاتیت چیست و انواع آن کدام است؟

هپاتیت ها یک طیف وسیعی از بیماری هستند که به صورت التهاب در کبد خود را نشان 
داده و توسط عوامل متنوعی ایجاد می شوند. این التهاب ناشی از مواد سمی، دارو، عوامل 
عفونی و یک سری از بیماری هایی است که ما به آنها بیماری های خودایمنی می گوییم. 
همه این عوامل می توانند وضعیتی را ایجاد کنند که سلول های کبد درگیر التهاب شوند. در 
این حالت پزشک به صورت آزمایشگاهی و بالینی علایمی را در بدن بیمار دنبال می کند 

که به مجموع این ها هپاتیت گفته می شود.
اما آن چیزی که بیشتر مدنظر ما است هپاتیت هایی است که توسط عوامل ویروسی ایجاد 
می شود. پدیده ای که در دنیا و در جامعه ما شایع است، هپاتیت با منشا ویروسی است. 
 E و B, A, D, C :این هپاتیت ها شامل انواعی است که با 5 حرف اول الفبای لاتین یعنی
نام گذاری شده اند.اساسا هپاتیت های ویروسی دو نوعند. یکی ویروس هایی که از طریق 
گوارش وارد بدن می شوند. این ها هپاتیت های نوع A و E هستند که خود به خود بعد 
از یک دوره حاد بیماری بهبود می یابند. دسته دیگر هپاتیت هایی هستند که عامل آنها 

.D و B, ، C ویروس های خونی قلمداد می شوند، مثل هپاتیت های
هپاتیت های A و E از طریق آب و غذا ولی هپاتیت های B, C, و D از طریق خون منتقل 
می شود. البته هپاتیت C و بعضا هپاتیت B از طریق روابط جنسی هم می تواند منتقل شود 

ولی در کشور ما انتقال از این روش، شایع نیست و بیشتر خاص کشورهای غربی است
کدام یک از انواع هپاتیت های ویروسی خطرناک تر است؟

تمام انواع حاد هپاتیت های گوارشی معمولا بدون عارضه هستند. اینها تمایل ندارند وارد 
مرحله مزمن گردند. در دوره حاد، سیستم ایمنی بدن، ویروس را از بین می برد.

همین مسئله در مورد هپاتیت های خونی تا حدودی صدق می کند. یعنی در بسیاری از 
موارد دوره حاد هپاتیت های ویروسی منتقله از خون خود به خود بهبودی به همراه دارد. 
البته لازم به ذکر است در همین هپاتیت های خونی احتمال بروز هپاتیت های برق آسا و 
یا فولمینانت در حد ۱ تا ۲ درصد در بیماران در دوره حاد وجود دارد که معمولا با مرگ و 
میر همراه است. نکته مهمی که باید متذکر شوم تمایل این هپاتیت های خونی به مزمن 
شدن است و خطرناکی این ها می تواند عوارض دیررس آنها باشد. عوارض مهمی که این ۳ 
نوع هپاتیت دارند، نارسایی کبد که به اسم سیروز شناخته می شوند که می تواند به صورت 
سیروز جبران شده و یا جبران نشده در بیمار اتفاق بیفتد که طبیعتا جبران نشده اش 
وضعیت بدتری را به همراه خواهد داشت. عارضه مهم و ناخوش آیند دیگر سرطان کبد 

است که یکی از بدترین و خطرناک ترین سرطان هایی است که بشر گرفتار آن است.
علیرغم پیشرفت هایی که بشر در رابطه با درمان سرطان ها کرده است هنوز پیش آگهی و 
مدت بقای بیمار از زمان تشخیص سرطان کبد خیلی کوتاه است. از میان انواع هپاتیت، 
هپاتیت B در صدر جدول شیوع و ایجاد این عوارض است. یعنی بیشتر موارد سرطان کبد 
و این عوارض مربوط به هپاتیت B است. با توجه به وجود درمان مناسب برای هپاتیت 
نوع C ، در پاسخ به سوال شما نتیجه می گیریم هپاتیت B خطرناک تر از سایر انواع دیگر 

هپاتیت است.
علایم هپاتیت چیست؟

هپاتیت با یک سری علائم بالینی غیراختصاصی و عمومی شروع می شود. ممکن است بی 
اشتهایی، تب، ضعف و بی حالی، درد عضلات و درد مفاصل باشد. در بعضی از بیماران هم 
درد ناحیه راست بالای شکم یعنی همان محلی که کبد است به دلیل التهاب و تورم بافت 
کبد دیده می شود. این به خاطر این است که کپسول کبد به خاطر التهاب تحت فشار قرار 

می گیرد. ولی در خیلی از بیماران علائم چندانی وجود ندارد و بیمار با ضعف و بی حالی به 
پزشک مراجعه می کند و پس از ارائه آزمایش خون متوجه ابتلا به انواع هپاتیت می شود.

هپاتیت از طریق آب و غذا هم منتقل می شود؟
هپاتیت های A و E از طریق آب و غذا ولی هپاتیت های B, C, و D از طریق خون منتقل 
می شود. البته هپاتیت C و بعضا هپاتیت B از طریق روابط جنسی هم می تواند منتقل شود 

ولی در کشور ما انتقال از این روش، شایع نیست و بیشتر خاص کشورهای غربی است.
قبلا این بیماری از طریق خون های آلوده هم منتقل می شد ولی با پیشرفت غربالگری 
در سازمان های انتقال خون، دیگر این نوع انتقال مطلقا دیده نمی شود. در حال حاضر 
شایعترین راه انتقال ویروسهای خونی سرایت آنها از طریق معتادان تزریقی است. این 
مسئله خصوصا در زندانها مشاهده می شود. تقریبا تمامی کشورهای دنیا با این مسئله 

درگیر هستند.
پس همه انواع هپاتیت مسری اند؟
بله. هم انواع گوارشی و هم خونی آنها.

برای پیشگیری از هپاتیت چه کارهایی انجام شده است؟
خوشبختانه برای هپاتیت B که خطرناکترین و شایع ترین نوع هپاتیت است دهه هاست که 
واکسن موثری ساخته شده که یکی از موفق ترین واکسن هایی است که توسط بشر کشف 
شده و در برنامه ایمونوزاسیون دنیا به کار رفته است. لذا با تزریق آن در کشورهایی که 
دارای شیوع بالایی بوده اند، مانند کشورهای آسیای جنوب شرقی، مناطقی از قاره افریقا، 
عربستان )که به واسطه تعداد بالای حجاج با ۱5، ۱۶ درصد شیوع هپاتیت بی مواجه بوده 

است( ، این آمار شیوع به زیر ۲ درصد و بعضا نزدیک به صفر رسیده است.
کار دیگر غربالگری خون های اهدایی است که در دنیا در این زمینه خوب عمل شده است 
و کشور ایران در این رابطه در لیست موفق ترین ها در دنیاست. رعایت بهداشت جنسی 

هم مهم است.
در ایران واکسیناسیون انجام شد؟

بله. ایران جزو اولین کشورهایی بود که واکسیناسیون را شروع کرد. در اوائل دهه ۷۰ 
شمسی تجویز این واکسن در برنامه واکسیناسیون عمومی کشوری قرار گرفت. اوایل 
برنامه از واکسن وارداتی استفاده می شد. سپس تکنولوژی واکسن از کوبا به صورت انتقال 
تکنولوژی به ایران صورت گرفت و بعد از مدت کوتاهی واکسن بسیار خوب و قوی و 
موثری در انستیتوپاستور تولید شد. طبق آمارهای سازمان بهداشت جهانی، میزان پوشش 
واکسیناسیون هپاتیت در ایران بالای نود وهشت و نیم درصد است که عدد بسیار خوب 

و قابل افتخاری است.
شیوع هپاتیت در ایران چه مقدار است؟

شیوع هپاتیت B در ایران زیر ۲ درصد و معادل کشورهای پیشرفته غربی شده است. 

هپاتیت C از ابتدا شیوع خیلی بالایی مانند هپاتیت B در کشور ما نداشته است و با در 
دسترس بودن داروهای بسیار موثر تولید داخلی این میزان به طرز قابل ملاحظه ای کاهش 

یافته است و امید می رود تا سال ۲۰۳۰ به حذف هپاتیت C در ایران نائل شویم.
در مورد هپاتیت D مردم بدانند که چون این ویروس وابسته به هپاتیت B است، لذا شیوع 
و کنترل آن وابستگی کاملی به نوع B دارد. یعنی با رعایت نکات بهداشتی و خصوصا 

دریافت واکسن، شیوع هپاتیت D بسیار پایین خواهد آمد.
آیا بیماری های زمینه ای مثل دیابت، احتمال ابتلا به هپاتیت را بیشتر می کند؟

امید می رود تا سال ۲۰۳۰ به حذف هپاتیت C در ایران نائل شویم
بله از نظر تئوریک پاسخ مثبت است ولی از جنبه علت و معلولی ارتباطی با یکدیگر ندارند؛ 
اساسا این تقریبا یک حالت رایج است که بعضا ما وقتی یک بیماری زمینه ای و مزمن داشته 
باشیم، بروز بیماری دیگری سبب تشدید هر دو )ویا یکی از آنها( می شود. لذا هر دو بیماری 
چه بیماری زمینه ای )مانند هپاتیت B( و بیماری که جدیدا ایجاد شده باشد و یا عکس این 

دو می توانند یکدیگر را تشدید کنند.
یکی از کارهایی که این روزها باب شده، بحث تتو کردن است. آیا تتو باعث انتقال 

هپاتیت می شود؟
برخلاف تصور مردم، تتو یک عمل تهاجمی است و در آن پوست آسیب می بیند؛ پوست تا 
وقتی سالم باشد اجازه ورود هیچ باکتری و ویروسی را به داخل بدن نمی دهد. اما وقتی تتو 
می کنید به واسطه آسیب های میکروسکوپی که به پوست وارد می شود این سد شکسته 
و راه نفوذ میکروب ها از جمله ویروس هپاتیت های خونی به بدن باز می شود. بنابراین 
تتو کردن می تواند هر ۳ نوع هپاتیتی که از راه خون وارد بدن می شود را به شخص تتو 

شونده انتقال دهد.
این که گفته می شود اصلی ترین راه انتقال در کشور با واکسیناسیون سراسری از بین رفته، 

درست است؟
ایران در تولید داروی هپاتیت C خودکفا شده است

در مورد هپاتیتهای B و D این طور است. البته طبیعتا کاملا از بین نرفته است. درباره 
هپاتیت C که واکسن ندارد درمان قاطع و موثری طی سال های اخیر ابداع شده است. 
خوشبختانه کشور ما در تولید این دارو خودکفا شده و آن را در اختیار مردم قرار داده 
است. همین باعث شده که هپاتیت C در فقدان وجود یک واکسن در جهان، به نحو قابل 

توجهی تحت کنترل در آید.
آیا هدف حذف هپاتیت C در کشور تا سال ۱۴۱0 محقق می شود یا نه؟

این موارد کارنامه موفقی داشته است و من  ایران همیشه در  بینم.  من خیلی خوش 
دستیابی به این هدف را در سال ۱۴۱۰ کاملا ممکن می دانم. در مورد ریشه کن شدن 

هپاتیت B اما هنوز راهی طولانی در پیش داریم.

۳۳ جامعه

رئیس شبکه تحقیقات بیماری های ویروسی کشور:

هپاتیت از طریق تتو منتقل می شود

مدیرکل دامپزشکی استان زنجان:
تلاش دامپزشکی برای امنیت غذایی جامعه

 از مصادیق پدافند غیرعامل است

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان زنجان خبرداد :
رسیدگی به پرونده عرضه خارج از 

شبکه شکر در زنجان

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

صدای زنجان/ مدیرکل دامپزشکی استان زنجان با بیان اینکه تلاش دامپزشکی 
برای امنیت غذایی جامعه از مصادیق پدافند غیرعامل است، گفت: این دستگاه 
از مهمترین سازمان های حاکمیتی در مبارزه با تهدیدات حوزه زیستی محسوب 

می شود.
محمد باقر حاج کاظمی  به مناسبت هفته پدافند غیرعامل، افزود: صنعت دام 
و طیور به عنوان دومین سرمایه ملی و مولد کشور بعد از صنعت نفت است که 

اشتغال بخش قابل توجهی از جمعیت کشور از این طریق تامین می شود.
وی اضافه کرد: در حوزه دامپزشکی حتی یک روز بدون فعالیت در مسیر پدافند غیر 
عامل نداشته ایم و همواره با برنامه ریزی های مدون و مشخص در جوامع روستایی 
بیماری های  از  آبزیان، پیشگیری  و  بیماری های دام، طیور  با  مبارزه  و شهری، 
مشترک بین انسان و دام و همچنین نظارت بر عرضه بهداشتی فرآورده های خام 
دامی و مواد غذایی در دستور کار قرار دارد. به گفته این مسوول، تضمین سلامت 

جامعه و سفره غذایی مردم اولویت کاری مجموعه دامپزشکی است.
حاج کاظمی افزود: خطرهای ناشی از احتمال ورود، بروز و شیوع بیماری های 
دامی، طیور و آبزیان و بیماری های قابل انتقال بین انسان و دام )بومی، غیربومی، 
بازپدید و نوپدید( به داخل کشور و وجود بیش از ۱۹۰ بیماری باکتریایی، ویروسی، 
انگلی و قارچی در انواع دام و طیور بر اهمیت برنامه ریزی و واکنش سریع برای 
مقابله با تهدیدهای زیستی عمدی و غیرعمدی و مدیریت این بحران ها و استفاده 
و  دام  بهداشت  حوزه  در  غیرعامل  پدافند  های  ملاحظه  و  اصول  راهکارها،  از 

دامپزشکی تاکید می کند. 
مدیرکل دامپزشکی استان زنجان ادامه داد: بنابر گزارش سازمان بهداشت جهانی 
دام بیش از ۸۰۰ نوع بیماری قابل انتقال بین انسان و دام وجود دارد و ۸۰ درصد 
عوامل بیماری زا که به طور بالقوه می تواند با اهداف بیوتروریسمی استفاده شود 

منشا حیوانی دارد.
۷5 درصد بیماری های عفونی نوپدید و بازپدید انسانی

 منشاء حیوانی دارد
وی با بیان اینکه ۶۰ درصد از بیماری های عفونی انسانی از عوامل بیماری زا در 
حیوانات تکامل یافته اند، گفت: ۷5 درصد بیماری های عفونی نوپدید و بازپدید 

انسانی منشأ حیوانی دارد.
این مسوول با تاکید بر اینکه تأمین امنیت زیستی سرمایه های دامی از وظایف 
خطیر سازمان دامپزشکی کشور در راستای راهبردهای پدافند غیرعامل است، 
گفت: دامپزشکی برای حراست از این سرمایه عظیم ملی برنامه های گسترده و 

متنوعی را به اجرا گذاشته است. 
به گفته وی، پیشگیری و مبارزه با انواع بیماری های واگیر دام و طیور از طریق 
انواع  با  مبارزه  و  پیشگیری  بیماری ها،  معالجه  و  معاینه  واکسیناسیون،  انجام 
بیماری های مشترک یا قابل انتقال بین انسان و حیوان از مهمترین آنها است که 

در نهایت منجر به تأمین سلامت جامعه و انسان می شود.
وی اظهار داشت: همچنین پیشگیری و مبارزه با انواع بیماری های انگلی دام و 
طیور از طریق سمپاشی و ضد عفونی سازی، انجام اقدامات بهداشتی و نظارتی 
بر نحوه حمل و نقل انواع دام، طیور و فرآورده های خام دامی، نظارت بر مراحل 
تولید انواع فرآورده های حاصل از حیوانات در کشتارگاه ها و کارخانجات فرآوری 
این فرآورده ها، شناسایی مستمر کانون بیماری های دامی از طریق مراقبت فعال و 
غیر فعال و ثبت در سامانه و گسترش سامانه اطلاعات جغرافیایی از دیگر وظایف 

و اقدامات دامپزشکی در حوزه پدافند غیرعامل است.
دامپزشکی در  کار  اساس  نشان کرد:  زنجان خاطر  استان  دامپزشکی  مدیرکل 
راستای پدافند غیر عامل بوده و فعالیت های روزمره دامپزشکی از جمله مراقبت 
و جلوگیری از شیوع عوامل بیماری های دامی یا مشترک بین انسان و دام مانع 
لطمه خوردن و تاثیرپذیری اقتصاد و اشتغال و حتی بهداشت عمومی شده و تداعی 

کننده اهداف پدافند غیر عامل است.

رئیس کل دادگستری زنجان  خبر داد:

ضرورت پیشگیری در کاهش 
ساخت و سازهای غیرمجاز

ایسنا/ باتوجه به ورود به دومین ماه فصل پاییز و احتمال افزایش تعداد روزهای ناسالم 
و براساس اظهارات رییس سازمان حفاظت محیط زیست، ۲۱ دستگاه در زمینه اجرای 

قانون هوای پاک مسئولیت دارند و مکلف به اجرای این قانون هستند.
با ورود به فصل پاییز تعداد روزهای آلودگی هوا در حال افزایش است. در مهر ماه هشت  
روز هوای ناسالم برای گروه های حساس را تجربه کردیم. باتوجه به این که این تعداد 
روزهای آلوده در ماه های آینده روند صعودی خواهد داشت، اجرای قانون هوای پاک 
می تواند در اولویت قرار بگیرد اما همچنان به دلیل عدم همکاری دستگاه ها این قانون به 

صورت کامل اجرایی نشده است.
قانون هوای پاک از سال ۹۶ جایگزین قانون »نحوه جلوگیری از آلودگی هوا« شد. این 
قانون در  ۳۴ ماده و ۳۹ تبصره تصویب شده است. در  قانون هوای پاک حدود ۱۷۶ 
»تکلیف  - دستگاه« احصا شده است. تکلیف -  دستگاه یعنی موضوعی مانند نوسازی 

حمل و نقل عمومی متوجه چندین دستگاه است که این موارد احصا است.
این قانون بر اساس ۳۴ ماده خود ۲۱ دستگاه اجرایی از جمله وزارت کشور، وزارت نفت، 
وزارت نیرو، نیروی انتظامی، شهرداری، صدا و سیما و.. را مکلف کرده است که هر یک به  

تناسب وظایف خود، اقداماتی را برای کنترل آلودگی هوا در کشور اجرایی کنند.
براساس اعلام رییس سازمان حفاظت محیط زیست ۲۱ دستگاه در زمینه اجرای قانون 

هوای پاک مسئولیت دارند. در میان مهم ترین وظایف دستگاه های اجرایی شهرداری  با 
سه وظیفه بیشترین مسئولیت را در اجرای قانون هوای پاک دارد.

در ادامه مهم ترین وظایف دستگاه های اجرایی با بیشترین میزان اثرگذاری بر کاهش 
آلودگی هوا را می خوانید:

*اجرای طرح »کهاب )کاهش، هدایت، انتقال و بازیافت بخار بنزین( در جایگاه های 
بنزین« باتوجه به ماده ۲ قانون هوای پاک و ماده ۱۶ آیین نامه فنی بر عهده وزارت نفت 
است.*اجرای ماده ۶ قانون هوای پاک با موضوعات »معاینه فنی خودرو و موتوسیکلت« 
و »معاینه فنی کامیون و اتوبوس« به ترتیب نیازمند همکاری وزارت کشور و وزارت راه 
و شهرسازی است.*متولی قانونی »اعمال قانون وسایل نقلیه دودزا و فاقد معاینه فنی« 
باتوجه به ماده ۶ قانون هوای پاک پلیس راهور فراجا است*»ساماندهی ترافیک شهری« 
باتوجه به ماده ۷ قانون هوای پاک بر عهده شهرداری هاست.*با استناد به ماده ۸ قانون 
هوای پاک و ماده ۱۰ قانون سازماندهی صنعت خودرو »اسقاط وسایل نقلیه فرسوده« بر 
عهده وزارت صمت است.*متولی قانونی »توسعه حمل و نقل عمومی شهری« باتوجه به 
ماده ۱۰ قانون هوای پاک بر عهده وزارت کشور و شهرداری هاست.*»کنترل آلایندگی 
نیروگاه ها« طبق ماده ۱۳ و »توسعه انرژی های تجدید پذیر« طبق ماده ۱۹ قانون هوای 
پاک وزارت نیرو است.*متولی قانونی »نظارت بر انجام معاینه فنی موتورخانه ها« باتوجه 

به ماده ۱۷ قانون هوای پاک سازمان ملی استانداردها تعیین شده است.
*باتوجه به ماده ۱۸ قانون هوای پاک عهده دار»استاندارد سازی مازوت مصرفی در 

نیروگاه ها و صنایع و استانداردسازی نفت گاز و بنزین« وزارت نفت است.

*»جلوگیری از پسماندسوزی )پسماند شهری و کشاورزی(« باتوجه به ماده ۲۰ قانون 
هوای پاک برعهده دو ارگان وزارت جهاد کشاورزی و شهرداری گذاشته شده است.

سید محمد میرزایی قمی - مدیرعامل اسبق شرکت کنترل کیفیت هوای تهران - درباره 
علت اجرا نشدن برخی مواد قانون هوای پاک می گوید: نحوه تأمین منابع مالی، یکی از 
علت های اصلی عدم اجرای برخی از مفاد این قانون است چراکه این موضوع در خود 
قانون هوای پاک به صورت مشخص معلوم و در آمدهای زیادی در این قانون برای اجرا 

تعیین نشده است.
او اضافه می کند: بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس از بین 5۶ ماده مندرج در 
قانون هوای پاک و آئین نامه فنی آن، ۲۲ ماده اجرای ضعیف داشته اند و وضعیت اجرای 
تنها ۱۷ ماده خوب برآورد شده است که به نظر می رسد بخش عمده ای از این عملکرد 
دستگاه های اجرایی مربوط به عدم تحقق تخصیص بودجه های عملیاتی متناسب و مورد 

نیاز با تکالیف مقرردر قانون هوای پاک است.
سوده نجفی - عضو شورای شهر تهران -  نیز درباره همکاری نکردن برخی دستگاه ها 
در اجرای قانون هوای پاک می گوید: یکی از موضوعات اصلی زیست محیطی شهر تهران 
مسئله آلودگی هوا است که بخشی از این موضوع ناشی از منابع آلاینده متحرک است که 
خودروها و موتورسیکلت ها هستند. سال های گذشته دولت و مجلس شورای اسلامی در 
این راستا قانونی به نام قانون هوای پاک را تصویب کردند که در آن ۲۷ دستگاه مرتبط 
با آلودگی هوا وظایف و تکالیفی بر عهده دارند اما در عمل متأسفانه بسیاری از دستگاه ها 

کوتاهی و ترک فعل کردند که باید قوه قضاییه این موضوع را پیگیری کند.

متولیان اصلی قانون هوای پاک را بشناسید

صدای زنجان/ علی فرجی برحق، رئیس کل دادگستری استان زنجان در جلسه 
شورای قضایی استان زنجان بر اهتمام اعضای شورای قضایی برای اصلاح امور و 
پیشبرد اهداف قوه قضاییه در استان زنجان تاکید کرد و اظهار داشت: توجه بر 
مقوله مهم نظارت و برگزاری دوره های آموزشی دستگاه های اجرایی ضروری است.

رئیس کل دادگستری زنجان برگزاری جلسات شورای قضایی را به صورت منظم 
و ماهیانه مورد تاکید قرار داد و افزود: پیگیری امورات و رفع مشکلات مجموعه 
قوه قضاییه در استان با تشکیل جلسات شورای قضایی با همفکری و همکاری 

مجموعه ها محقق خواهد شد.
وی با تاکید بر توجه حوزه پیشگیری در دستگاه های اجرای استان افزود: پیشگیری، 
در کاهش ساخت و سازهای غیر مجاز نقش مهم و اثر گذاری دارد.فرجی برحق 
ادامه داد: عملکرد صحیح و به موقع مجموعه قوه قضاییه در استان در ارزیابی و 
ارتقای جایگاه استان در اجرای برنامه های عملیاتی معاونت راهبردی قوه قضاییه 
اینکه مدیران  بر  تاکید  با  زنجان  دادگستری  بود.رئیس کل  موثر خواهد  بسیار 
و  برنامه ریزی دقیق  برای شش ماهه دوم سال  استان  قوه قضائیه در  مجموعه 
هدفمند داشته باشند، تصریح کرد: عملکرد شفاف و ارائه خدمات صحیح به مردم 

مورد اهتمام قرار گیرد 

صدای زنجان/  مدیرکل تعزیرات حکومتی استان زنجان رسیدگی به  موقع به 
پرونده های وارده را حائز اهمیت دانست و گفت: برخورد قاطع با تخلفات مانع تکرار 

آن خواهد شد.
رضا مظفری اظهار کرد: در راستای رسیدگی به پرونده های تخلف قاچاق کالا و 
خارج از شبکه، پرونده عـرضـه خـارج از شبـکه ۳5 هـزار کیلوگرم شکر سهمیـه ای 

در شعبه پنجم بدوی تعزیرات حکومتی زنجان رسیدگی شد. 
در  موجود  مدارک  به  توجه  با  شعبه  افزود:  زنجان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
پرونـده، اتـهام انتـسابی را محـرز و  متخلف را به پرداخت ۱۸ میلیارد و ۲۸5 

میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد. 
مظفری گفت: بازرسان جهاد کشاورزی زنجان در بازرسی از یک واحد تولیدی نان، 

گزارش این پرونده را برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال کردند.

مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان 

آگهی مزایده ماهانه شماره هفت سال آگهی مزایده ماهانه شماره هفت سال 14031403
مجتمعکاغذسازیراشاکاسپینایرانیاندرنظردارد مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان در نظر دارد اقلام مستعمل و ضایعات 
مشروحه ذیل را از طریق برگزاری مزایده عمومی  به مدت یک ماه به فروش رساند، لذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر 
در مورد شرایط شرکت در مزایده و دریافت لیست کامل اقلام مزایده )ضایعاتی و مستعمل( و ثبت قیمت پیشنهادی خود در فرم های 

مخصوص اعلام قیمت،  در زمان و محل ذکر شده در ذیل آگهی مراجعه نمایند .
۱-اقلام مستعمل و ضایعاتی : 

مخازن 1000لیتری )درجه 1و2و3(* کیسه جامبو سالم )1250و1000و500کیلویی(* ضایعات کیسه جامبو* ضایعات تخته و چوب* ضایعات پالت چوبی* ضایعات ساندویچ 
پانل* بشکه  200لیتری فلزی* گالن20و30لیتری پلاستیکی* ضایعات استیل بگیر و نگیر* ضایعات بلبرینگ* ضایعات پلاستیک و سبد )نرم و خشک(* ضایعات کابل 
آلومینیومی* ضایعات سیم مفتول گالوانیزه با کسورات* ضایعات فلت و وایر* بشکه 30لیتری پلاستیکی کلاف دار* ضایعات لاستیک تریلی* گالن 60 لیتری خارجی* 
ضایعات تورج جوشکاری* ضایعات صندلی* ضایعات سیم بکسل* ضایعات لوله گالوانیزه* ضایعات لوله فولادی* ضایعات لرزه گیر* ضایعات کلاه ایمنی* ضایعات 
کابل مخابراتی* ضایعات کیسه  50کیلویی* ضایعات لاستیک لیفتراک )با رینگ و بدون رینگ(* ضایعات رادیاتور* ضایعات نایلون* ضایعات چدن* ضایعات استاتور* 
ضایعات فن* ضایعات فیلتر* ضایعات سیم لاکی مسی* ضایعات تیوپ کرم های بهداشتی* ضایعات لامپ* ضایعات آلومینیوم )نرم و خشک(* ضایعات روغن سوخته* 

ضایعات شیلنگ* بشکه 100لیتری پلاستیکی* ضایعات کپسول گاز R22* ضایعات سایر فلزات.
۲-زمان بازدید و ارائه پیشنهاد قیمت : 

به مدت ۲ روز کاری از تاریخ   دو شنبه  ۱40۳/08/07   لغایت  پایان وقت اداری    سه شنبه  ۱40۳/08/08   از ساعت 8 الی ۱6 .
۳-محل بازدید و ارائه پیشنهاد قیمت : 

زنجان ، شهرک صنعتی اشراق ، انتهای خیابان دی جنوبی ، مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان . 
شماره تماس:        66  الی 32224056-024 داخلی 131 و 136

مهر/  سردار حسین رحیمی رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا در جمع 
خبرنگاران به تشریح عملکرد این نهاد در راستای ایجاد امنیت در فضای 
اقتصادی کشور پرداخت. وی با اشاره به ارتباط نزدیک پلیس امنیت اقتصادی 
با مجموعه های دولتی و خصوصی، از جمله سازمان مالیاتی و گمرک، گفت: 
هدف اصلی ما ایجاد فعالیت سالم در فرآیند اقتصاد و تجارت است.رحیمی 
در ادامه به اقدامات پلیس امنیت اقتصادی در حوزه فرار مالیاتی اشاره کرد و 
گفت: در ۷ ماهه نخست سال جاری، ۲۰۲ پرونده فرار مالیاتی تشکیل شده 
است که بسیاری از آنها نتیجه همکاری پلیس و سازمان مالیاتی بوده و بالغ بر 
۳.5 هزار میلیارد تومان از این افراد به خزانه دولت بازگردانده شده است. وی 
افزود: همچنین ۳۰۶ متهم در این رابطه دستگیر شده اند و این اقدامات ادامه 
خواهد داشت. وی همچنین به دیگر جرایم اقتصادی اشاره کرد و گفت: در ۷ 
ماهه اول سال، ۶۷۳ پرونده در حوزه اخلال در نظام اقتصادی تشکیل شده 
است و وجوهی که از این پرونده ها به خزانه دولت برگشت داده شده، بالغ بر 
۱5 هزار میلیارد تومان بوده و ۹۸۴ متهم نیز در این زمینه دستگیر شده اند.

تشکیل ۳۰۲ پرونده فرار مالیاتی و دستگیری
 ۳۰۶ متهم طی ۷ ماه

خبر کوتاه



دوشنبه   ۷   آبان   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۷۲۴

کارگردان سریال »هشت پا«:

اولویتم تلویزیون است

روز�� فرهنگ۴۴

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

برنا/کارگردان سریال »هشت پا« که این شب ها روی آنتن شبکه یک سیما می رود، 
بیشتر از ۱۰ سریال و تله فیلم در ژانر اکشن و فضای امنیتی ساخته ام. این ژانر جز 
ژانر های مورد علاقه من است و همیشه در کنکاش هستم که هم به لحاظ مفهومی 
و هم مضمون و ساختار بتوانم نسبت به کار های قبلی یک قدم جلوتر باشم. تمام 

تلاشم بر این است که همه چیز به روز باشد.
وی درخصوص همکاری با محمدرضا شفیعی به عنوان تهیه کننده »هشت پا« 
توضیح داد: بعد از همکاری که با محمدرضا شفیعی در سریال »بازپرس« داشتم که 
آن هم جز کار های دیالوگ محور بود، بار دیگر از طرف محمدرضا شفیعی به من 

پیشنهاد داده شد تا سریال »هشت پا« را بسازم.
همه چیز پول نیست!

این کارگردان با اشاره به تولید اثر در ژانر اکشن-پلیسی بیان کرد: اصولا ژانر اکشن-
پلیسی احتیاج به این دارد که تیم سازنده )از نویسنده تا تهیه کننده که در راس 
وجود دارد(، بتوانند فضای مورد نیاز را برای من کارگردان مهیا کنند. البته صرفا 
همه چیز پول نیست. نباید بگوییم که بودجه خیلی سنگینی نیاز است تا ما بتوانیم 
یک کاری را در حد استاندارد های روز دنیا بسازیم. بلکه به این احتیاج داریم تا 
فضایی از سوی تهیه کننده مهیا شود تا کارگردان و عوامل سازنده یک اثر بتوانند 
شکوفا شوند و از خلاقیت هایشان استفاده کنند و یک اثری را خلق کنند. اثری که 
برای مخاطبانی که امروزه به انواع و اقسام سریال ها و فیلم ها دسترسی دارند، جذاب 
و دارای تعلیق باشد.وی ادامه داد: نکته مهم این است که شما از ابتدا یعنی در 
نگارش فیلمنامه و مراحل بعدی یک مهندسی داشته باشید. این طراحی و مهندسی 
باید به گونه ای باشد که تماشاچی هر قسمت اثر را دنبال کند، نگران شخصیت ها 
شود و با تک تک آن ها همزادپنداری کند. مهندسی ساختن یک اثر خیلی چیز ها 
را دربر می گیرد از انتخاب درست بازیگر گرفته تا انتخاب درست تمامی عوامل، 

لوکیشن ها، نوع فیلمبرداری، نوع نورپردازی و ... را شامل می شود.
در سریال »هشت پا« همه دست اندرکاران با هم هماهنگ بودند

معظمی اضافه کرد: هماهنگی که بین تیم های سازنده و سفارش دهنده یعنی از 
خود مجموعه سیما فیلم و مدیران می شود تا ناجی هنر و تیم تهیه کننده و همه 
کسانی که درگیر این پروژه هستند. این خیلی نکته مهمی است که این هماهنگی 
میان این سه گروه و خصوصا در »هشت پا« این اتفاق رخ داد. در سریال »هشت پا« 
میان سیمافیلم، تیم سازنده و ناجی هنر هماهنگی مثبتی صورت گرفته بود و همه 

در راستای این بودیم که یک اثر قابل قبول و استانداری را تولید کنیم.
ساختار تلویزیون با نمایش خانگی تفاوتی ندارد

کارگردان »ترور خاموش« درمورد تولید اثر در شبکه نمایش خانگی توضیح داد: 
نمایش خانگی مخاطبان خودش را دارد. در این بین نکته ای که در آن وجود دارد، 
این است که بازیگران چهره بیشتر سمت کار های نمایش خانگی می روند و ما از 
این قضیه جدا هستیم. مثلا در مورد یک ژانر پلیسی که من کار می کنم، به لحاظ 
ساختاری فرقی میان تلویزیون و نمایش خانگی نیست. از لحاظ تکنیکی بعضا در 
نمایش خانگی آثاری را می بینیم که واقعا از کیفیت خوبی برخوردار نیستند، اما در 

مقابل کار هایی را هم می بینیم که کیفیت بالایی دارند.
معظمی ادامه داد: در مقابل نمایش خانگی به خاطر فضای بازتری که دارد، از نظر 
محتوا و ساختار، دست کارگردان را بازتر می گذارد؛ اما نمی توان گفت که تلویزیون 

هم دست سازنده را بسته می گذارد. با مدیریتی که مدیران دارند در ژانر های مختلف 
آثاری را تولید می کنند که از کیفیت بالایی برخوردار هستند. در واقعیت بیننده 
تلویزیون بیشتر از نمایش خانگی است. شاید خیلی ها نسبت به این عقیده من گارد 

داشته باشند، اما واقعیت این است و نمی توانیم دروغ بگوییم.
تلویزیون در معمولی ترین حالت خود ۴0 میلیون بیننده دارد

وی افزود: تلویزیون در معمولی ترین حالت خود ۳۰-۴۰ میلیون بیننده دارد ولی 
یک اثر نمایش خانگی نهایتا می تواند دو یا سه میلیون بیننده داشته باشد. ما برای 
مردم کار می کنیم نه برای خودمان! یک هنرمند دوست دارد اثرش توسط مردم 
دیده و تشویق شود. اولویت برای بنده تلویزیون بوده و همیشه هم در مصاحبه هایم 
گفته ام. اگر قصه جذابی هم وجود داشته باشد و به توافقاتی با تلویزیون برسم، در 
رسانه خانگی هم کار می کنم به شرط اینکه قصه جذاب باشد، اما ترجیح من فعلا 
تلویزیون است؛ چراکه می دانم تعداد خیلی زیادی از مردم یک اثری که استاندارد 

باشد را دنبال، باور و جذب آن می شوند.
اولویت من تلویزیون است

معظمی در همین راستا افزود: شاید رسانه خانگی از لحاظ پولی و فرصت هایی که 
دارد، برای خیلی ها خوشایند باشد. من هم طبیعتا پیشنهاداتی از رسانه خانگی 
داشته ام، اما سعی ام بر این بوده که قصه هایی را کار کنم که هم حال خودم را 
خوب می کند و هم می دانم مردم با آن ارتباط می گیرند. برای من مردم مهم هستند.

دوست دارم یک کار ملودارم بسازموی درخصوص اینکه آیا قصد دارد باز هم در 
ژانر معمایی و اکشن اثری بسازد، توضیح داد: هنوز نمی دانم می خواهم این کار 
را انجام دهم یا خیر! به عنوان مثال بعضی از مواقع دوست دارم یک کار ملودارم 
بسازم و بعد از یک کار اکشن معمایی به سمت یک کار ملودرام یا یک ژانر کمدی 
موقعیت خاص بروم. ژانر معمایی و پلیسی سختی های خود را دارد. ساختن یک کار 

معمایی واقعا انرژی زیادی می خواهد و باید صد خود را بگذاریم و هر روز از لحاظ 
ذهنی و جسمی حال خوبی داشته باشیم و اگر غیر این باشد تاثیر خود را روی اثر 
می گذارد. برای ساختن یک اثر معمایی-پلیسی باید انرژی فکری و جسمی بالایی 
داشته باشیم تا بتوانیم یک خروجی قابل قبول داشته باشیم. اما هنوز درگیر کار های 
پس از تولید مجموعه »هشت پا« هستیم. چند پیشنهاد دارم که باید ارزیابی کنم 

کدامیک معقول تر است.
بازخورد های خوبی از سریال »هشت پا« گرفته ام

این کارگردان با اشاره به بازخورد مخاطبان از سریال »هشت پا« گفت: از نکاتی که از 
اطرافیان و همکارانی که بیشتر سمت پلتفرم ها کار می کنند می شنوم، بازخورد های 
بسیار خوبی داشتیم. البته بیشتر سعی بر این دارم که از مردم عادی این بازخورد ها 
را بگیرم مانند راننده تاکسی هایی که سوار می شویم. تا امروز بازخورد های بسیار 
خوبی از مردم گرفته ایم و حتی غیرقابل تصور خود من بوده است. اما به طور دقیق 
باید منتظر باشیم تا سازمان صدا و سیما درصد مخاطبان را به ما بگوید. با درایتی 
که صدا و سیما در روند پخش کردن آثار در ژانر های مختلف دارد که روند درست 

و مهندسی شده است به نظرم اتفاق خوبی رخ می دهد.
باید حسادت را ریشه کن کنیم

کارگردان »بازپرس« بیان کرد: در حال حاضر چند پروژه پیشنهاد دارم که یکی 
از آن ها سینمایی و چند کار سریال هستند. مخاطبان ما به شدت از سریال و 
مجموعه های تلویزیونی که شامل ژانر های مختلف باشد از ملودرام گرفته تا تاریخی، 
استقبال می کنند. فقط به این احتیاج داریم که همه ما با هم )جمع همه فیلمسازان( 
تلاشمان را بکنیم که کیفیت آثارمان بالا باشد تا مخاطب احساس رضایت داشته 
باشد. این یک کار جمعی است و من صد در صد مخالف این هستم که به صورت 

فردی به آن نگاه شود و این اتفاق اگر فردی باشد خوشایند نیست. 

 

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی
گردشگری و صنایع دستی استان زنجان:

نبود تجار متخصص در حوزه صنایع 
دستی به چشم می خورد

این سریال تلویزیونی حاشیه ساز شد

همشهری/ پخش سریال »جان برادر« با عنوان »تانک خورها« از نیمه مهر در شبکه 
سه آغاز شده است. این مجموعه تلویزیونی به کارگردانی پرویز شیخ طادی و 
نویسندگی صادق رمضانی مقدم، مخاطب را به روزهای دفاع مقدس می برد و سعی 
دارد نگاهی نوآورانه به این دوران داشته باشد. روابط میان رزمندگان در این اثر با 
نگاهی متفاوت و برگرفته از داستان های واقعی رزمندگان گمنام به تصویر کشیده 

شده است.
داستان این مجموعه که براساس تاریخ شفاهی رزمندگان دفاع مقدس شکل گرفته، 
روایت مردی به نام هاشم ملکی )با بازی آرش مجیدی( را در سال های ابتدایی دهه 
1۳60 دنبال می کند. او به همراه برادرش حامد )با بازی هادی دیباجی( و دوستش 
محسن )با بازی سروش جمشیدی( در یک تعمیرگاه در مشهد به تولید و تعمیر 

قطعات خودرو مشغول است.
آرش مجیدی، که در »تانک خورها« در نقش هاشم ملکی، مردی جوان و معتمد، 
ظاهر شده، توانسته است به عنوان یکی از نقاط قوت سریال، توجه ها را به خود 

جلب کند.
با اعزام حامد به جبهه و آگاهی او از برخی مشکلات، هاشم و محسن تصمیم 
می گیرند با ابتکارات خود در کارگاه، قطعاتی برای خودروها در زمان جنگ تولید 
کنند؛ در حالی که برخی سودجویان آن ها را احتکار می کنند. این اقدام دو برادر، 
دشمنی محتکرین را برمی انگیزد و منجر به بروز وقایعی درام گونه و در عین حال 

طنزآلود می شود.
این سریال در حال وهوای اوایل جنگ ایران و عراق ساخته شده و تمرکز اصلی آن 
بر زندگی هاشم، تعمیرکار ماشینی با قدرت و اعتبار، است که هرگز زیر بار حرف 

زور نمی رود.
تانکخورها

در این سریال، احمد نجفی به عنوان عزیز آقا، با خانواده هاشم وصلت می کند و 
همزمان در سریال »هشت پا« نیز نقش آفرینی می کند. ثریا قاسمی در نقش مادر 
هاشم و علیرضا استادی در نقش فرمانده مقر، حاجی پور، به ایفای نقش می پردازند 

و هر یک نقش های متفاوتی را به نمایش می گذارند.
فیلمنامه این اثر، به قلم محمدصادق رمضانی مقدم، با معرفی قهرمانی سرسخت 
و بی پروا آغاز می شود. هاشم مردی است که زندگی مادر، خواهر و مادربزرگش را 
می چرخاند و در برابر بی نظمی های ناشی از جنگ ایستادگی می کند. او در برابر 
پیشنهاداتی که به هدف احتکار و افزایش قیمت قطعات مطرح می شود، مقاومت 

می کند و این مسأله به چالش های اصلی داستان منجر می شود.
در این سریال، انتخاب بازیگران، لوکیشن ها و قاب بندی ها همگی قابل قبول است و 
کارگردان به خوبی مختصات زندگی در دهه 60 را روایت کرده است. با وجود اینکه 
فضای سریال ممکن است قدیمی یا تکراری به نظر برسد، کارگردان به دنبال روایتی 
تازه است و در این آغازین قسمت، تا حدی موفق به ایجاد چنین فضایی شده است.

آرش مجیدی با موهایی فرفری و سبیلی پرپشت، در قالب مردی غیرتمند و معتمد 
به میدان آمده و به خوبی خود را در این نقش پیدا کرده است. همراهی او با سروش 
جمشیدی، که پس از »دورهمی« به عنوان یک شخصیت شیرین و متفاوت در 
این سریال ظاهر شده، بامزه و جذاب است. ثریا قاسمی نیز در نقش مادر مهربان 

و دلسوز هاشم به خوبی عمل کرده و وزن قابل توجهی به سریال بخشیده است.
محمدی، تهیه کننده این سریال که سابقه تهیه کنندگی آثاری همچون »خانه به 
دوش«، »بزنگاه«، »نرگس«، »متهم گریخت«، »زن بابا« و »دردسرهای عظیم« را 
در کارنامه دارد، این مجموعه را مولتی ژانر و ترکیبی از چند ژانر می داند که نقطه 
اتصال آن، ابتکار و ابداع رزمندگان در میدان نبرد است. او بر این باور است که هر 
چند رگه هایی از طنز در این سریال وجود دارد، اما نمی توان آن را یک مجموعه 

کمدی دانست.
با وجود برخی گمانه زنی ها مبنی بر اینکه »تانک خورها« ماجرای گردان 77 خراسان 
را روایت می کند، محمدی این ادعا را رد کرده و تأکید کرده است که هرچند داستان 
واقعی است، اما شخصیت ها و وقایع آن نه درباره شخص خاصی است و نه مختص به 
گردان یا گروه های ویژه ای. پرویز شیخ طادی، کارگردان »تانک خورها«، پیش از این 
دو مجموعه »بانوی سردار« و »آتش در نیستان« را ساخته و »تانک خورها« سومین 

اثر او در تلویزیون به شمار می رود.

مهر/  محمد امین توکلی زاده معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران در 
نشست مشترک مدیران ستادی معاونت امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران با 
مدیران اجتماعی و فرهنگی منطقه 21 که در طرح »قرار خدمت« برگزار شد، گفت: 
مردمی سازی در قالب طرح شهید آرمان، قهرمان شهر و موضوعات دیگر در حال 

دنبال شدن است اما هنوز کارهای بزرگی در پیش داریم که باید انجام شود.
وی افزود: شهرداری زیرساخت هایی دارد که این زیرساخت ها برای آن یک مزیت است 
اما این مزیت اکنون تبدیل به یک مسئله برای شهرداری شده است، چراکه به دلیل 
آماده بودن زیرساخت ها منتظر هستیم تا مردم به ما مراجعه کنند. این نگاه تحرک 
و پویایی را از شهرداری گرفته است. این زیرساخت ها باید با تکنولوژی که ایجاد می 

کنیم در اختیار مردم قرار بگیرد تا مردمی سازی محقق شود.
توکلی زاده با بیان اینکه در سه سال گذشته وارد عرصه خیابان شدیم تا کار فرهنگی 
در بطن جامعه جریان پیدا کند، گفت: نباید منتظر ماند تا مردم به ما مراجعه کنند. با 
این نگرش وارد خیابان شدیم و توانستیم با جریان های مردمی ارتباط برقرار کنیم و 

با کمک آنان برنامه های فرهنگی و اجتماعی را اجرا کنیم.

وی افزود: موانعی در مسیر مردمی سازی امور در مدیریت شهری وجود دارد اما به رغم 
این موانع توانسته ایم با پیدا کردن راهکارهایی روند مردمی سازی را سرعت ببخشیم. 
اکنون از محل درآمد سرای محله، در حال اجرای رخدادهای اجتماعی و فرهنگی در 
مناطق و محله هستیم و توانسته ایم ارتباط خود را با مسجد، تشکل های مردم نهاد، 
خیریه ها و... تقویت کنیم که این موضوع نشان دهنده ظرفیت بالای شهرداری در 

اجرای برنامه ها به شکل مردمی است.
معاون شهردار تهران با بیان اینکه در نگاه نخست انجام کار به شکل مردمی سخت 
و ناشدنی است، ادامه داد: وقتی مردم و مجموعه های مردمی متوجه عملکرد ما و 
رویکردهایی که در حوزه اجتماعی و فرهنگی دنبال می کنیم می شوند، خود مشتاق 
همکاری و تعامل خواهند شد. در چنین شرایطی می توانیم از ظرفیت نخبگانی محله 
استفاده و با بکارگیری ایده های انان این ظرفیت را به شکل حداکثری به کار بگیریم.

توکلی زاده با بیان اینکه در همه برش های فرهنگی می توان مردمی سازی را محقق 
کرد، گفت: بخش های فرهنگی در سه سال گذشته در مردمی سازی برنامه های خود 
به دلیل علاقه شهروندان به رویدادهای دینی و آئینی پیشروترین بخش اجتماعی و 
فرهنگی در شهر بوده است. لازم است این رویکرد و نگاه به سایر بخش های اجتماعی 

در مدیریت شهری نیز تسری یابد.
تصدیگریآفتحوزهفرهنگاست

معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران، تصدی گری در حوزه فرهنگ را افت 
این عرصه دانست و گفت: هر چه تصدی گری به دست مردم باشد اقدامات موثرتر و 

ماندگارتر خواهد بود. نباید به داشته های فرهنگی و اجتماعی خود اکتفا کنیم بلکه باید 
برنامه های خود را در عرصه هایی که مردم حضور دارند منتقل کرده و اجرا کنیم تا 
مردم بتوانند با کمترین بروکراسی اداری و سهل الوصول ترین روش ممکن در برنامه 

های مدیریت شهری حضور پیدا کنند.
توکلی زاده با بیان اینکه باید خیمه خود را در محل تجمع مردم برقرار کنیم، ادامه داد: 
باید محله را با کمک مردم، نقطه به نقطه ایمن سازی فرهنگی کنیم تا شهروندان به 

ما مراجعه کنند و بتوانیم خدمات خوبی را به آنان ارایه کنیم.
معاون شهردار تهران در بخش دیگری از سخنان خود با قدردانی از اقدامات انجام شده 
در حوزه اجتماعی و فرهنگی منطقه 21 گفت: فضای کار وتلاش در منطقه آغاز و 
ریل گذاری و سیاست ها به درستی انجام شده است. این موضوع سبب حرکت درست 
سازمانی مدیریت شهری منطقه برای رسیدن به اهداف کلان شهرداری در این خطه 

از پایتخت شده است.
توکلی زاده با تاکید بر اینکه برای پاسخ به مطالبات مردم در منطقه، مسئولان مدیریت 
شهری باید نیازهای محله و منطقه را به خوبی احصا کنند، افزود: باید محله و منطقه 
را خوب بشناسیم و برای آسیب ها و مشکلات آن برنامه داشته باشیم تا رضایت مردم 
از اقدامات انجام شده جلب شود. وی به سند تحول منطقه اشاره و با بیان اینکه سند 
تحول منطقه یک ساله است و در راستای آینده پژوهی باید سند تعالی منطقه نیز 
تدوین شود، افزود: سند تعالی منطقه نشانگر آینده منطقه است. این سند باید تدوین 

و نهایی شود تا بتوانیم با پیش بینی موضوعات آینده برای آن راهکار داشته باشیم.

فارس/ معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
زنجان از تلاش های انجام شده برای توسعه تولیدات مسی و صادرات این محصولات خبر 
داد و گفت: زنجان در تولید اقلام متنوع و باکیفیت مسی پیش قدم است، به گونه ای که 
اکنون در برخی محصولات نسبت به استان هایی همچون اصفهان برتری دارد، بااین حال، 
مشکل نبود تجار متخصص در حوزه صنایع دستی به چشم می خورد. سید میکائیل 
موسوی، معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
زنجان از تلاش های انجام شده برای توسعه تولیدات مسی و صادرات این محصولات 
خبر داد و اظهار داشت: زنجان در تولید اقلام متنوع و باکیفیت مسی پیش قدم است، 
اصفهان  همچون  استان هایی  به  نسبت  محصولات  برخی  در  اکنون  که  به گونه ای 
برتری دارد، بااین حال، مشکل نبود تجار متخصص در حوزه صنایع دستی به چشم 
می خورد؛ برخلاف صنایعی مانند کشاورزی و معدن، تجار و بازرگانان صنایع دستی که 
بتوانند نیازهای بازارهای بین المللی را شناسایی و محصولات ایرانی را به این بازارها 
عرضه کنند، وجود ندارد.معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان زنجان بیان داشت: برای رفع این چالش، تلاش کردیم با راه اندازی 
کنسرسیوم مس، شرایطی فراهم کنیم تا بازرگانان به این صنعت جذب شوند و زمینه 
صادرات صنایع دستی فراهم شود. با همکاری استانداری، جلساتی برای رونق صادرات 
صنایع دستی استان برگزار شده و امیدواریم در آینده شاهد عرضه محصولات زنجان 
در بازارهای جهانی باشیم.موسوی ضمن قدردانی از مسئولان و حمایت های استانی 
ابراز امیدواری کرد که توسعه صادرات صنایع دستی به بهبود اقتصادی استان کمک 

شایانی کند.
۴۵۰نفرازفعالانصنایعدستیتحتپوششبیمهتامیناجتماعی

قرارمیگیرند
به  تسهیلات  تومان  میلیارد  تزریق 180  با  گذشته  سال  در  اینکه  یادآوری  با  وی 
صنایع دستی، رکوردی بی نظیر در این حوزه به ثبت رسید، اظهار داشت: این تسهیلات 
شامل تبصره 18 و مشاغل خانگی بوده و به طور عمده برای ساخت و تجهیز کارگاه ها و 
خرید تجهیزات کارگاهی هزینه شده است. معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان زنجان اضافه کرد: حدود 700 نفر از هنرمندان موفق به 
دریافت این تسهیلات شدند که این رقم در تاریخ صنایع دستی بی سابقه است.وی درباره 
وضعیت بیمه هنرمندان صنایع دستی افزود: امسال 450 نفر از هنرمندان استان زنجان 
به سازمان تأمین اجتماعی معرفی شدند تا تحت پوشش بیمه قرار گیرند.موسوی ادامه 
داد: پیش ازاین، محدودیت هایی در تعداد افراد بیمه شده وجود داشت و عمدتاً هنرمندان 
مسن تر مشمول بیمه می شدند؛ اما با تصویب طرح بیمه هنرمندان، تلاش داریم سهمیه 
خود را تکمیل کنیم و در صورت عدم مراجعه هنرمندان معرفی شده، جایگزین های 

جدید معرفی کنیم.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 140360327009001724 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم بهمن کرمی فرزند سبزعلی بشماره 
شناسنامه 87 صادره از ابهر در ششدانگ اعیانی بانضمام 1351سهم از 1358سهم عرصه یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 2664/68 
مترمربع که 7سهم آن موقوفه می باشد مفروز و مجزی شده از پلاک 41 اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری 
از مالک رسمی)تیمور رستمی و کلیه مالکین مشاعی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.  تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

برابر رای شماره ......140360327009003459...... هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم رامین عطائی فرزند گلابعلی 
بشماره شناسنامه 10971 صادره از در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 688/66 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک 824 فرعی از 
اصلی واقع در زنجان بخش حوزه ثبت ملک خرمدر خریداری از مالک رسمی )سهم نصرت عزیزی و گلابعلی عطایی و بتول جعفری و سایر 
مالکین مشاعی(محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22* تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

برابر رای شماره 14036032700900302 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم سبزعلی کرمی فرزند شاهبازعلی 
بشماره شناسنامه 9413 صادره از خرمدره در ششدانگ اعیانی بانضمام 1351سهم از 1358سهم عرصه یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت 8285/65 مترمربع مفروز و مجزا شده از پلاک شماره 41 اصلی- که 7سهم آن موقوفه می باشد واقع در زنجان بخش حوزه 
ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی)سیدعلی شرفی و کاظمی ها و سایر مالکین مشاعی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. * تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

 برابر رای  هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه خانم  افسانه محرمی فرزند  علی نسبت به  4/5دانگ مشاع از ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به  مساحت 2035/8 مترمربع تحت  پلاک   108 فرعی از   29 اصلی  بخش 7 روستای یوسف آباد زنجان 
خریداری از آقای شعبان رحیمی  به شرح ذیل محرز گردید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي 
مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

برابر رای شماره 140360327009001727 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم سبزعلی کرمی فرزند شاهبازعلی بشماره شناسنامه 9413 
صادره از خرمدره در ششدانگ اعیانی بانضمام 1351سهم از 1358سهم عرصه یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 3555/64 مترمربع که 7سهم 
آن موقوفه می باشد مفروز و مجزا شده از پلاک 41 اصلی واقع در زنجان بخش حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی)موسی نجاتی و 
کلیه مالکین مشاعی(محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22* تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

علیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد و املاک

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول/دوم  140360327009003457....هیات  ....140360327009003458و  شماره  رای  برابر 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای/خانم خدیجه 
رحیمی به شناسنامه شماره 11013 کدملی 6159090501 صادره فرزند حکمعلی و آقای/خانم رامین عطائی به شناسنامه شماره 10971 کدملی 
6159090089 صادره فرزند گلابعلی بالمناصفه در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 5415/41 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک 825 فرعی 
از 38 اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی )سهم داود عطایی و سایر مالکین مشاعی(محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. * تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

مردمی سازی تنها راه موفقیت 
در حوزه فرهنگ است



آموزشروز��دو شنبه   ۷   آبان    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۷۲۴

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان زنجان :

ارائه 650 هزار نفر ساعت آموزش به مهارت 
آموزان فنی و حرفه ای

معاون امور زنان و خانواده رییس جمهور مطرح کرد :

کمک دولت به دختران فعال در عرصه های 
علم و فناوری

وزیر آموزش و پرورش:

آمار منتشر شده از بازماندگان از تحصیل
 در فضای مجازی کذب است

۵۵
خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

فارس/ محمدرضا انصاری، مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان زنجان از برگزاری 
650 هزار و 2۹6 نفرساعت آموزش در نیمه نخست سال جاری برای متقاضیان 
این  مهارت آموزی خبر داد. مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان زنجان گفت: 
آموزش ها در قالب ۳ هزار و 664 نفر دوره برای گروه های مختلف از جمله دانشجویان، 
دانش آموزان، فارغ التحصیلان دانشگاهی، آسیب دیدگان اجتماعی، معتادان بهبودیافته، 
زندانیان، زنان سرپرست خانوار، شاغلان بنگاه های اقتصادی، عشایر و افراد دارای 

معلولیت ارائه شده است.
وی با اشاره به اینکه برای دانشجویان 88 هزار و ۳6 نفرساعت آموزش ارائه شده که 
این تعداد آموزش شامل 6۹۳ نفر دوره بوده است، اضافه کرد: میزان آموزش های 
ارائه شده برای فارغ التحصیلان دانشگاهی در سال جاری 25 هزار و 8۹2 نفرساعت 
شامل 228 نفر دوره بوده است.وی اضافه کرد: در این مدت برای دانش آموزان نیز 
1۳0 هزار و 724 نفرساعت شامل یک هزار و 5۹1 نفر دوره آموزش ارائه شده است. 
انصاری با اشاره به اینکه 24 هزار و 75۳ نفرساعت آموزش شامل 186 نفر دوره به 
آسیب دیدگان اجتماعی ارائه شده است، عنوان کرد: در این مدت 26 هزار و 587 
نفرساعت شامل ۳2۳ نفر دوره آموزش به معتادان بهبودیافته نیز ارائه شده است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان زنجان با اشاره به اینکه 124 هزار و 800 
نفرساعت آموزش شامل یک هزار و 85 نفر دوره به زندانیان زنجان آموزش داده شده 
است، بیان داشت: در این مدت زنان سرپرست خانوار 7۹ هزار و 264 نفرساعت شامل 
۳6۹ نفر دوره آموزش دریافت کردند. وی با اشاره به اینکه در 6ماهه نخست سال 
جاری 5۹ هزار و ۹25 نفرساعت شامل ۹76 نفر آموزش شاغلین بنگاه های اقتصادی 
ارائه شده است، ادامه داد: همچنین 1۳ هزار و 26۹ نفرساعت شامل 65 نفر به عشایر 
ارائه شده است. انصاری با بیان اینکه همچنین 17 هزار و 67 نفرساعت شامل 87 نفر 
دوره آموزش برای افراد دارای معلولیت برگزار شده است، بیان داشت: 1۳ هزار و 26۹ 
نفرساعت آموزش شامل 65 نفر دوره برای مشمولان بیمه بیکاری برگزار شده است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان زنجان با بیان اینکه در این مدت 128 هزار و 
801 نفرساعت برای زنان خانه دار، 148 هزار و 4۳4 نفرساعت آموزش برای ساکنین 

مناطق روستایی برگزار شده است.

به مناسبت هفته جهانی فضا، رویداد »دختران، پیشگامان عرصه فضا« در  مهر/ 
آسمان نمای »گنبد مینا« برگزار شد. بهروز آذر، معاون رئیس جمهور، در این مراسم 
به نقش مهم جوانان و به ویژه دختران در ساخت آینده ایران اشاره کرد و گفت: شما 
هستید که امروز و فردای ایران را می سازید و در لبه دانش و علم و فناوری حرکت 
می کنید. بهروز آذر در این رویداد به اهمیت ترویج علم برای نسل آینده اشاره کرد و 
افزود: ما امروز اینجاییم تا صدای شما را بشنویم و فاصله میان دولت و نهادهای مدنی 
ترویج علم را به حداقل برسانیم. معاون رئیس جمهور در پایان گفت: ما به دختران 
فعال در عرصه های فناوری کمک خواهیم کرد تا بتوانند بدرخشند و به آرزوهای شان 
در عرصه های علم و فناوری دست یابند. در این رویداد از سیما مرادی نسب نماینده 
ایران در شورای مشورتی نسل فضا و وفا صدقی مدیر پروژه ماهواره پیام و کارشناس 
سازمان فضایی ایران تقدیر به عمل آمد. مهمانان ویژه این برنامه یلنا سرووا و یلنا 
لوچیتسکایا، فضانوردان روس، از تجربیات خود سخن گفتند. این برنامه با هدف ترویج 
علم نجوم و آشنایی کودکان و نوجوانان با مباحث علوم فضایی و فناوری طراحی شده 
و شامل سخنرانی ها، کارگاه های آموزشی و نمایش آثار موزه هوافضای استاد سیروس 
برزو بود. این رویداد به همت انجمن دوستی دختران بین الملل و حمایت مجمع 

شهرداران آسیایی و معاونت علمی فناوری ریاست جمهوری برگزار شده بود.

برنا/ وزیر آموزش و پرورش گفت: درخصوص اخبار غیرواقعی منتشر شده درباره 
بازماندگان از تحصیل، با استدلال می گویم که  در سال تحصیلی جاری، بالاترین نرخ 

پوشش تحصیلی پس از انقلاب را داشته ایم.
علیرضا کاظمی وزیر آموزش و پرورش در بیست و هفتمین جلسه شورای معاونان 
که با حضور مدیران کل آموزش و پرورش استان های کشور به صورت برخط در 
محل وزارت آموزش و پرورش برگزار شد، ضمن خداقوت به اعضای شورای معاونین 
و مدیران کل استانی گفت: طی یک ماه گذشته، مدیران استانی زحمات زیادی را 

برای برگزاری مهر آرام و بدون دغدغه متحمل شدند که جای تقدیر و تشکر دارد.
وی با اشاره به اتفاقات و رویدادهای اخیر و ضرورت جریان سازی در این زمینه ادامه 
داد: یکی از مأموریت های نظام تعلیم و تربیت، جریان سازی های فرهنگی در حوزه 
های روز دنیاست. بنابراین انتظار می رود  پس  اتفاقات ناگواری که در سرزمین های 
غزه و لبنان رخ داده است، برنامه های فرهنگی و متنوعی با تأکید بر فرهنگ ایثار و 
مقاومت شکل بگیرد. وی ادامه داد:  در این حوزه به معاونت پرورشی مأموریت داده 

شد تا با رویکردهای فرهنگی روی این حوزه کار شود.
کاظمی به »همایش یاوران انقلاب« که از سوی سازمان دانش آموزی درملارد برگزار 
شد، اشاره کرد و گفت: این اقدامات، یقیناً بستری برای ایجاد جریانی هویت بخش در 
میان دانش اموزان و اولیا خواهد شد.  وی در ادامه به اهمیت روز 1۳ آبان و تدوین 
برنامه هایی مدون برای این رخداد اشاره کرد و گفت: شایسته است که برای ایام 

مذکور اقداماتی سازنده و گسترده برنامه ریزی شود.

سمیه محرمی: در حالی که دانشجویان دانشگاه آزاد واحد زنجان می گویند عدم وجود 
برنامه ریزی نظم زندگی آنها را به هم ریخته و مانعی برای برنامه ریزی دقیق آنها شده 
است و از طرفی انحصاری شدن برنامه های فرهنگی موجب دلسردی دانشجویان شده 
است، معاون دانشجویی و فرهنگی این دانشگاه با رد این اظهارات می گوید: دانشگاه 
آزاد زنجان طی دو سال پیاپی رتبه نخست را از نظر تعدد و کیفیت برنامه ها داشته 

است! 
آغاز سال تحصیلی و برنامه ریزی برای یک ترم تحصیلی، یکی از دغدغه  های همیشگی 
دانشجویان و اساتید بوده، موضوعی که در ترم های اخیر دانشگاه آزاد واحد زنجان را با 
چالش مواجه کرده است، همین موضوع موجب وارد شدن انتقادات زیادی نسبت به 
ریاست فعلی دانشگاه آزاد زنجان شده است و دانشجویان با سابقه تر معتقد هستند در 

سال های مدیریت فعلی این مشکلات بسیار بیشتر شده است.
یکی از دانشجویان دانشگاه آزاد زنجان که نامش نزد صدای زنجان محفوظ است در 
گفت و گو با صدای زنجان با اشاره به اینکه بی برنامگی در دانشگاه آزاد زنجان محسوس 
است، اظهار کرد: این بی برنامگی هم در بخش آموزش و هم بخش فرهنگی به وفور 

دیده می شود.
وی با اشاره به اینکه بی برنامگی در بخش آموزش به نحوی است که انتخاب واحد 
سنخیتی با کلاس های برگزار شده ندارد، عنوان کرد: انگار هیچ چیز سر جایش نیست 
و قبل از انتخاب واحد اسم استاد و زمان کلاس یک چیز بوده و در عمل چیز دیگر 

است.
بی برنامگی دانشگاه آزاد، زندگی فردی و شغلی دانشجویان را

 تحت تاثیر قرار می دهد
این دانشجوی زنجانی با اشاره به اینکه دانشجو بر حسب برنامه زندگی خود نسبت 
به انتخاب واحد اقدام می کنند، ادامه داد: اما این برنامه ریزی در آغاز سال تحصیلی 
متفاوت است چرا که پس از آنکه دانشجو به کلاس درس می رود، متوجه می شود، 

استاد همان استاد انتخابی نیست یا کلاس در زمان تعریف شده برگزار نمی شود. 
وی با اشاره به اینکه متاسفانه این شرایط هم زندگی شخصی فرد و هم با توجه به 
شاغل بودن افراد ممکن است شرایط شغلی آنها را تحت تاثیر قرار دهد، اضافه کرد: به 
استاد اعتراض می کنیم، می گویند واحد آموزش دانشگاه برنامه را بهم ریخته و وقتی به 

واحد آموزش مراجعه می کنیم گفته می شود، تصمیم استاد است!
این دانشجوی زنجانی در ادامه با اشاره به اینکه هزینه های سایت آموزشیار برای چه از 
دانشجو اخذ می شود؟، ادامه داد: این سایت بدون استثنا هر روز مشکل دارد و در زمان 

انتخاب واحد نیز هیچ کاری از دستش برنمی آید. 
وی با بیان اینکه ترم پیش اعلام شد سایت هک شده و کاری از دست ما برنمی آید 
و ساعت و روز انتخاب واحد برای دانشجویان در نظر گرفته شد، اعلام کرد: با وجود 
سردرگمی و بلاتکلیفی های موجود، دانشجو اقدام به انتخاب واحد می کند که موجب 
می شود نه استاد مشخص باشد و نه زمان کلاس های آن و دانشجو مجبور است پس 

از ثبت نام در صورت تداخل برخی درس ها را حذف کند.
این دانشجوی دانشگاه آزاد زنجان با اشاره به اینکه این قبیل مشکلات را هر ترم داریم 
و کارد به استخوان دانشجویان رسیده است، بیان کرد: باید چاره اندیشی درستی در 

مورد این مشکلات انجام شود.
دانشجویان در دانشگاه آزاد زنجان نادیده گرفته می شوند

وی در ادامه به مشکلات بخش فرهنگی دانشگاه نیز اشاره کرد و گفت: بخش فرهنگی 
و انجمن ها در دانشگاه آزاد زنجان بیشتر شبیه یک نمایش است و رئیس دانشگاه و 
همکاران وی تنها به گرفتن عکس از برنامه ها و دیدارهای خود اکتفا می کنند و به 

صحبت دانشجویان توجهی نمی شود.
این دانشجوی زنجانی با اشاره به اینکه در برهه زمانی خبرگزاری ایسکانیوز وابسته به 
دانشگاه آزاد مرکز توسط چند دانشجو تحویل گرفته شد و تهران تاکید داشت یک 
اتاق برای این خبرگزاری در دانشگاه اختصاص پیدا کند، بیان کرد: یک سال رفت و 
آمد کردیم ولی مسئولان هیچ کاری برای ما نکردند، تهران از دانشجویان گلایه داشت 
ولی ما پیگیر بودیم که متاسفانه رئیس دانشگاه و روابط عمومی موضوع را پشت گوش 

می انداختند.
وی با اشاره به اینکه یکی از تاکیدات دانشگاه برگزاری کرسی های آزاداندیشی است، 
اضافه کرد: دانشگاه حداقل امکانات برای برگزاری این کرسی ها را ندارد و از ارائه یک 

لب تاپ ساده به دانشجویان خودداری می کند.
این دانشجوی دانشگاه آزاد زنجان با اشاره به اینکه در روز دانشجو یک برنامه مخصوص 
برای این قشر در دانشگاه آزاد واحد زنجان برگزار نشد، ادامه داد: تفاوت این دانشگاه 
با دانشگاه زنجان و علوم پزشکی نشان دهنده نادیده گرفته شدن دانشجویان در این 

دانشگاه است.
چگونه مدعی پیشتازی دانشگاه آزاد از سایر دانشگاه ها هستند؟

برنامه در شأن دانشجویان برگزار  اینکه در سالی که گذشت یک  به  با اشاره  وی 
از  از سایر دانشگاه ها هستند، بیان کرد:  نمی شود و مدعی پیشتازی دانشگاه آزاد 
دانشجوها جویا شوید که آیا خاطره ای از این دانشگاه دارند؟ این در حالی است که 
دانشجوی آزاد زنجان برای شرکت در برنامه های دانشگاه زنجان حضور پیدا می کنند 

که جای تاسف برای دانشگاه آزاد دارد.
این فعال فرهنگی با اشاره به اینکه دائما در حال گفتن و گوشزد کردن مشکلات به 
مسئولان دانشگاه هستیم، عنوان کرد: معاونت فرهنگی می گوید پیگیر هستیم ولی 

پیگیر نیستند چرا که مشکلات حل نشده و کاهش هم پیدا نمی کند.
وی با اشاره به اینکه این مجموعه هم اکنون هیچ ارزشی برای دانشجویان خود قائل 
نیست، بیان کرد: در زمان ریاست فیروزفر شرایط اینگونه نبود و به دانشجو اهمیت 

داده می شد و با وجود اینکه وی امروز شهردار زنجان است بیشتر از رئیس دانشگاه آزاد 
زنجان به ما وقت ملاقات می دهد.

این دانشجوی زنجانی با اشاره به اینکه رئیس دانشگاه آزاد زنجان در حال تبریک 
انتصابات مدیران است و برایش مهم نیست دانشجویان چه مطالباتی دارند، گفت: 
فعالان فرهنگی فوق العاده ای داریم ولی دست دانشجویان در برگزاری برنامه ها بسته 
است مسئولان دانشگاه می گویند بابت اجرای مطالبات دانشجویان باید برخی مسائل 

را در نظر بگیرند؛ پس چرا به سایر دانشگاه ها ایرادی گرفته نمی شود؟
وی با اشاره به اینکه در روز دانشجو، دانشجویان انتظار جشن و تبریک گویی توسط 
دانشگاه را داشتند که این اتفاق نیفتاد و به دلیل اینکه این برنامه با انتظار آن ها 
حضور  از  برنامه  بود  سخنرانی  و  سیاسی  برنامه  یک  بیشتر  و  نداشت  همخوانی 
دانشجویان خالی شد، اظهار کرد: دانشگاه آزاد هیچ ارزشی برای روزهای مرتبط با 
دانشگاه و دانشجویان قائل نیست این در حالی است که دانشگاه برای دانشجو است 

نه مدیران استانی.
حمایت های از فعالان فرهنگی حذف شده است

یکی دیگر از دانشجویان دانشگاه آزاد زنجان نیز در گفت و گو با صدای زنجان با اشاره 
به اینکه مهم ترین مشکل دانشگاه بحث شهریه ها است، اظهار کرد: هر ساله درصدی 

توسط دانشگاه مرکز بر روی شهریه ها می رود که موجب فشار به دانشجو می شود.
وی با اشاره به اینکه انتخاب واحد یکی از مشکلات این دانشگاه است، عنوان کرد: 
یک بار در زمان انتخاب واحد اولیه بوده که در آن زمان باید دانشجو شهریه اعلامی را 
بلافاصله پرداخت کند و در زمان دیگر در مدت زمان حذف و اضافه این کار را انجام 

دهد که تامین این شهریه موجب نگرانی دانشجویان می شود.
این دانشجو با اشاره به اینکه فعالان دانشجوی فرهنگی در دوره ریاست قبلی دانشگاه 
دارای امتیازهایی بودند که در دوره جدید همه امتیازها حذف شده است، بیان کرد: 
بخشی از این امتیازها استانی و بخشی ملی است. وی با بیان اینکه برنامه های دانشگاه 
آزاد زنجان به قشر خاصی منحصر شده است، اظهار کرد: این موضوع موجب شده تمام 

تفکرها در برنامه های فرهنگی دانشگاه دیده نشوند.
 ادعای برگزاری انحصاری برنامه های دانشگاه آزاد زنجان توسط 

تشکل خاص را نمی پذیریم
مهدی ساشورپور معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه آزاد زنجان اما در پاسخ به 
انتقادات وارده دانشجویان در مورد انحصاری بودن برنامه های فرهنگی اظهارکرد: اینکه 
برنامه های دانشگاه آزاد زنجان، در انحصار یک تشکل خاص است قبول نداریم و 
اطلاع رسانی برنامه های این مجموعه در فضای مجازی در حال انجام بوده و تعدد 

برنامه ها قابل مشاهده است.
محوریت  با  زنجان  آزاد  دانشگاه  در  شده  برگزار  برنامه های  اینکه  به  اشاره  با  وی 

دانشجویان و کانون ها است، بیان کرد: ۲۷ کانون فرهنگی با موضوعات متفاوت و 
متنوع و 5 تشکل دانشجویی از جمله بسیج دانشجویی در دانشگاه آزاد واحد زنجان 

دایر است.
ساشورپور با اشاره به اینکه کانون ها و تشکل های دانشجویی دانشگاه آزاد زنجان در 
حوزه های مختلف فعال هستند، اضافه کرد: تنوع هنری، فرهنگی و غیره برای حضور 

علاقه مندان در این کانون ها مشاهده می شود.
برخی ایرادات به کرسی های آزاداندیشی دانشگاه آزاد را قبول داریم 

با اشاره به اینکه در کرسی های  معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه آزاد زنجان 
آزاداندیشی ۲5۶ تیم از واحد دانشگاه آزاد زنجان مشارکت داشتند، عنوان کرد: ۸ هزار 
تیم نیز از وزارتخانه ها در این کرسی ها شرکت کردند و یک کار بزرگ و عظیمی بود و 
انجام این کار با این حجم بالا در سال چهارم قابل تحسین بوده و بدون شک ممکن 

است در این بین مشکلات سخت افزاری و نرم افزاری هم روی دهد.
وی با اشاره به اینکه با توجه به حجم بالای کار ممکن است مشکلاتی هم در این 
مسیر پیش آمده باشد، تصریح کرد: با توجه به برگزاری این کرسی ها به صورت آنلاین 

و حجم بالای کار ممکن است، وجود برخی مشکلات را می پذیریم.
ساشورپور در ادامه در پاسخ به موضوع مشکلات فعالیت خبرگزاری ایسکانیوز در 
دانشگاه آزاد واحد زنجان با بیان اینکه موضوع برپایی خبرگزاری ایسکانیوز از طریق 
روابط عمومی سازمان پیگیری می شود، خاطر نشان کرد: دبیران این خبرگزاری به 
صورت مستقل از دانشگاه توسط روابط عمومی سازمان انتخاب شده است و این 
مجموعه در زنجان مدتی در اختیار خانم تاران بوده که با توجه به فارغ التحصیلی 

وی، باید فرد دیگری از طریق سازمان معرفی شود که هنوز این اتفاق نیفتاده است.
معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه آزاد زنجان با اشاره به اینکه معاونت فرهنگی 
سازمان یک کارنامه سالانه دارد که فعالیت معاونت های فرهنگی دانشگاه های آزاد 
سراسر کشور را بررسی می کند، بیان کرد: به لطف فعالیت دانشجویان و همکاران 
دانشگاه آزاد واحد زنجان این مرکز طی دو سال پیاپی رتبه نخست را از بین ۴۰۰ واحد 

موجود در کشور از نظر تعدد و کیفیت برنامه ها کسب کرده است.
وی با اشاره به اینکه گفته می شود، کیفیت برنامه ها پایین تر از سایر دانشگاه ها است، 
را  قبول ندارم، اظهار کرد: این دانشگاه با وجود بودجه محدود و غیر دولتی خود میزان 

فعالیت فرهنگی بالایی دارد.
انتقادات  به  پاسخ  در  ادامه  در  زنجان  آزاد  دانشگاه  فرهنگی  و  دانشجویی  معاون 
دانشجویان در مورد موضوع انتخاب واحد با اشاره به اینکه انتخاب واحد مبتنی بر 
بازه زمانی  سامانه آموزشیار و یک سیستم کشوری است، بیان کرد: این موضوع، 
مشخصی دارد و از طریق خود سازمان، زمان آن اعلام می شود و عدول از انتخاب 

واحدها امکان پذیر نیست.

صدای زنجان از مشکلات سال تحصیلی جدید دانشجویان دانشگاه آزاد واحد زنجان گزارش می دهد؛

گلایه های دانشجویی
دانشجویدانشگاهآزادزنجان:دانشجویاندردانشگاهآزادزنجاننادیدهگرفتهمیشوند

معاوندانشجوییوفرهنگیدانشگاهآزادزنجان:دانشگاهآزادزنجانطیدوسالپیاپیرتبهنخستراازنظرتعددوکیفیتبرنامههاداشتهاست!

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
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برابر رای شماره 140360327002014094 مورخه 1403/05/17 کلاسه شماره 1403114427002000586 هیات اول دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای افضل مهدیخانلو فرزند شعبان بشماره شناسنامه 401 صادره از خدابنده در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
4475/40 مترمربع پلاک 1914 فرعی از 1 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان خریداری از مالک رسمی )کلیه مالکین مشاعی( محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07*تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/22

نظر به اینکه آقای سیدعلی یوسفی متقاضی پرونده سند مالکیت پلاک 67 فرعی از 176- اصلی تقاضای نظر : زمین مزروعی دیمی 
به مساحت 13372/65 متر مربع واقع در بخش هشت صدور سند مالکیت یک قطعه زمین مزروعی دیمی الجان شهرستان طارم 
قریه بندرگاه پلاک 176 اصلی را نموده است. به استناد مواد 14 و 15 قانون ثبت جدید حدود ملکی ایشان در ساعت 9 صبح 
روز چهارشنبه مورخه 1403/08/30 با حضور نماینده و نقشه بردار ثبت طارم بعمل خواهد آمد مراتب به استناد ماده 14 قانون 
ثبت به مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی اخطار میشود که در موعد مقرر در محل وقوع ملک حضور یابند و یا از 30 روز پس 

از تنظیم صورتمجلس تحدید حدود اعتراض خود را به این اداره ارسال نمایند. 
تاریخ انتشار: 1403/08/07

برابر رای شماره 140360327009004553 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات الکانه بالأمعارض متقاضی آقای خانم/محمد خلجی فرزند گلعلی 
بشماره شناسنامه 4400086003 صادره از در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 20000 متر مربع مفروز و مجزا شده 
از پلاک 38/4331 اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی )نصراله خلجی( محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
ناصرکلانتری رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22

ناصرکلانتری رئیس ثبت اسناد و املاک

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم 

برابر رای شماره 140360327009004555 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بالأمعارض متقاضی آقای/خانم موسی خلجی فرزند گلعلی بشماره 
شناسنامه 224 صادره از در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 20000 مترمربع مفروز و مجزا شده از پلاک 38/4431 
اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی )نصراله خلجی( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22
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قانون  موضوع  اول/دوم  ضیات   140360327009004554 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خالم 
گلعلی خلجی فرزند نصراله بشماره شناسنامه 1557 صادره از در ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 30000 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک 
38/4431 اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از 
مالک رسمی)نصراله خلجی( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
ناصرکلانتری رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22



دوشنبه   ۷   آبان   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۷۲۴ روز�� خانواده۶۶

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

ایلنا/  یکی از بندهای قانون بودجه ۱۴۰۴، تکلیف صندوق های بازنشستگیِ دولتی و 
در معرض ورشکستگی را مشخص کرده است: صندوق های فولاد و کشوری به تامین 
اجتماعی منتقل می شوند؛ پورمحمدی رئیس سازمان برنامه در مصاحبه مطبوعاتی 
خود اعلام کرده است که این حکم بخشی از اصلاح ساختاری بودجه است که در ماده 

۱۱۹ قانون برنامه هفتم نیز بر آن تاکید شده است.
دو صندوق فولاد و کشوری، زیر مجموعه دولت هستند و دولت حداقل ۹۰ درصد 
تعهدات آن ها را برعهده گرفته است؛ حال در بودجه ۱۴۰۴ آمده است از سال آینده 
تمام کارکنان جدید دولت باید مشترک صندوق تأمین اجتماعی شوند و از آن مهم تر 
اینکه دولت تمام دارایی های صندوق کشوری و فولاد را به سازمان تأمین اجتماعی 
بابت بدهی خود منتقل می کند. برآورد می شود که این دارایی حدود ۶۰۰ هزار میلیارد 

تومان باشد.
در واقع تمام شرکت های زیرمجموعه این صندوق ها )ریز و درشت، سودده و زیان ده( 
به تامین اجتماعی منتقل می شوند و کارمندان جدید دولت نیز بیمه تامین اجتماعی 
می شوند؛ این حکم به معنای تیر خلاص بر پیکر صندوق های دولتیِ کشوری و فولاد 
است؛ اما آیا برای تامین اجتماعی آورده ای دارد، آیا اوضاع این صندوق بهتر می شود و 

از بحران قریب الوقوع ناترازی نجات می یابد؟
تکلیف لایحه بودجه برای صندوق های دولتی

برای یافتنِ پاسخ این سوالات به سراغِ »علیرضا حیدری« کارشناس رفاه و تامین 
اجتماعی رفتیم؛ او در ارتباط با وضعیت صندوق های بازنشستگی در لایحه بودجه 
۱۴۰۴ و احکام این سند به ایلنا گفت: در حوزه  ی صندوق های فعال بازنشستگی، چند 
صندوق درشت مثل صندوق تامین اجتماعی، کشوری و فولاد داریم؛ صندوق های 
کوچک تری، مثل صندوق هما و صندوق بانک ها و صداوسیما هم وجود دارند؛ تقریبا 
منظر  از  ناترازی هستند، هم  دوتا، دچار مشکل  یکی  به جز  این صندوق ها  همه 

اکچوئری و هم از نظر منابع و مصارف بودجه ای، این ناترازی برقرار است.
او افزود: در مورد دو صندوق فولاد و کشوری، لایحه بودجه ۱۴۰۴ تصمیمی گرفته 
و آنهم انتقال تعهدات آن ها به دولت است و بیمه شدگان فعلی آن ها که بیمه پرداز 
هستند، زین پس حق بیمه را به حساب دولت می پردازند و دولت متعهد به انجام 
تعهدات این صندوق ها خواهند بود. در مورد بیمه شدگان جدید این صندوق ها نیز قرار 
شده به تامین اجتماعی منتقل شوند؛ البته صندوق فولاد یک صندوق بسته است و 
مدت هاست که همه شاغلان شرکت های معدنی و فولادی به تامین اجتماعی منتقل 
شده اند. مسئله مهم این است که همه دارایی های این صندوق ها به روزرسانی می شود، 
معافیت از مالیات می شود و براساس نظر کارشناسان قیمت گذاری صورت می گیرد؛ 
این دارایی ها بابت رد دیون دولت به تامین اجتماعی، به این صندوق منتقل می شوند.

به گفته حیدری، اگر این تصمیم در مجلس مورد تایید نمایندگان قرار بگیرد، از آغاز 
سال ۱۴۰۴ دیگر نهادهایی به نام صندوق بازنشستگی فولاد و صندوق بازنشستگی 

کشوری نخواهیم داشت.

این کارشناس رفاه اضافه می کند: در حکمی که در قانون بودجه آمده، صحبت از 
تمام صندوق  های بازنشستگی شده که بیش از 5۰ درصد منابع آن ها توسط دولت 
تامین می شود و اگر قرار بر این باشد، کار با انتقال دو صندوق فولاد و کشوری تمام 
نمی شود؛ صندوق های کوچک دیگری هم هستند که از منابع دولتی تغذیه می کنند 
از جمله صندوق بازنشستگی هما و علی القاعده با قید بیش از 5۰ درصد سهم دولت 

در هزینه ها، برای این صندوق ها هم انتقال دارایی و ادغام در دولت اتفاق می افتد.
آیا این تکالیف به نفع تامین اجتماعی ست؟

آیا این انتقال دارایی به نفع تامین اجتماعی تمام می شود؛ حیدری در پاسخ می گوید: 
آنچه مسلم است این است که هرچقدر در تامین اجتماعی دارایی از دولت بگیریم، 
برای این صندوق بهتر است، هرچند براساس سوابق تاریخی، واگذاری برخی دارایی ها 
مثل شرکت هپکو برای تامین اجتماعی آورده چندانی نداشته اما در هر حال، دریافت 
دارایی های غیرنقدی برای تامین اجتماعی فایده بخش است. منظور از دارایی های 
غیرپولی، پرداخت مطالبات معوق است نه جاری، برای مطالبات جاری، دولت باید 
پرداخت ریالی به تامین اجتماعی داشته باشد. چراکه با پرداخت ریالی، انتخاب نوع 
سرمایه گذاری از محل مازاد منابع ریالی با خود صندوق تامین اجتماعی ست و بهتر 

می تواند تملک دارایی انجام دهد.
او افزود: اما خب مسئله این است که دولت دیون خود را در قالب واگذاری سبدی 
از دارایی های غیرپولی پرداخت می کند که برخی از اقلام این سبد سودده نیستند و 

تامین اجتماعی با پذیرش آن ها سودی نمی کند. اما دولت مصر است که همه سبد با 
هم واگذار می شود و قیمت گذاری نیز با خود دولت است؛ اما اگر تامین اجتماعی پول 
نقد بگیرد خودش با رویکرد حداکثرسازی سود، سرمایه گذاری می کند و دارایی های 

سودآور نصیب تامین اجتماعی می شود.
این کارشناس تامین اجتماعی ادامه می دهد: لیکن با توجه به اینکه اطمینان داریم 
دولت توان پرداخت نقدی مطالبات تامین اجتماعی را ندارد و از طرفی چالش بر سر 
نحوه ی به روزرسانی این بدهی ها وجود دارد و دولت رای دیوان عدالت اداری در مورد 
به روزرسانی بدهی ها را نمی پذیرد، دریافت دارایی ها مابه ازای مطالبات صندوق، بهترین 
راه است و این نوع وصول که البته تکلیفی ست و ترجیحی نیست، بهتر از انباشت 
مطالبات است؛ با انباشت بدهی های دولت شاید به جایی برسیم که دولت دیگر توان 

پرداخت و تسویه آن ها حتی به صورت غیر نقدی را نداشته باشد.
در لایحه بودجه ۱۴۰۴، صحبت از پرداخت ۲۰۰ همت از بدهی دولت به تامین 
دارایی های  انتقال  از محل  آن  بیشتر  احتمالاً  به گفته حیدری،  که  اجتماعی ست 

صندوق های فولاد و کشوری قابل استحصال است.
او در پایان تاکید می کند: البته باید ببینیم مجلس در کمیسیون های مختلف چطور به 
این موضوع نگاه می کند و آیا با قرار دولت برای انتقال دارایی های صندوق ها به تامین 
اجتماعی موافقت می شود یا خیر؛ فعلا باید منتظر بمانیم و ببینیم چه پیش می آید؛ 

هنوز قضاوت قطعی ممکن نیست.

خبر حضور بزرگترین گربه سان ایران در جنگل های الیمالات پس از گذشت ۶5 سال 
از انقراض این گونه در زیستگاه های مازندران، سر و صدای زیادی در فضای مجازی 
به پا کرد تا جایی که مسئولان سازمان حفاظت محیط زیبست را به واکنش واداشت.

دستکاری آمار و اطلاعات و تولید محتوای دروغ در فضای مجازی چند سالی است 
به حیات وحش هم سرایت کرده است.پس از دیده شدن »همای سعادت« پرنده 
باستانی ایران در ارتفاعات البرزکه موجی از شادی را در میان مردم به دنبال داشت، 
حالا صفحات مجازی برای دیده شدن، به نشر اخبار فیک و دروغ از مشاهده گونه 
های اساطیری و نادر حیات وحش ایران روی آورده اند و هر از گاهی احساسات مردم 

را به بازی می گیرند.
در آخرین خبر از این دست خبرها که در روزهای اخیر درفضای مجازی جنجال به 
پا کرد، مشاهده ببر مازندران در پارک حیات وحش در جنگل الیمالات مازندران بود. 
گربه سان بزرگی که روزگاری فرمانروای نواحی جنگلی کوه های البرز بود و قلمرویش 

از آستارا در غرب گیلان تا شمال ترکمن صحرا در گلستان می رسید، بیش از ۶5 
سال است حتی ردپایی هم از خود برجا نگذاشته است. ماجرای حضور ببر مازندران 
از تبلیغات باغ وحش سافاری واقع در جنگل الیمالات شهرستان نورآغاز شد و پس 
از آن صفحات مجازی به اخبار خلاف واقع پرداختند و شایعه احیاء ببر مازندران در 
زیستگاهش به طور گسترده در فضای مجازی بازنشر شد؛تا جایی که واکنش مدیران 

سازمان حفاظت محیط زیست را هم به دنبال داشت.
واکنش محیط زیست به جنجال فضای مجازی

مدیر کل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش سازمان حفاظت محیط زیست با بیان  
این که ببر مازندران دهه هاست منقرض شده ، گفت:» حضور گربه سانی که دهه ها 

پیش در زیستگاه های مازندران منقرض شده، صحت ندارد.«
غلامرضا ابدالی در این باره توضیح داد: :» ببرهای پارک حیات وحش الیمالات از باغ 
وحش مشهد به این مکان منتقل شده اند.مسئولان باغ وحش سافاری واقع در جنگل 
الیمالات برای تبلیغات به حضور ببردر این مجموعه اشاره اما برخی از این موضوع سوء 
استفاده کردند . دهه هاست ببر مازندران منقرض شده است و احیاء این گونه حیات 

وحش در زیستگاه های مازندران به هیچ عنوان صحت ندارد.«
ببر مازندران آخرین بار چه سالی دیده شد؟

جنگل های هیرکانی به عنوان یک جاذبه محیط زیستی و گردشگری شناخته می شود. 
این جنگل در کناره جنوبی و جنوب غرب دریاچه مازندران در بخش هایی از پنج 

استان شمالی ایران قرار گرفته است و جنگل های الیمالات در این منطقه قرار دارد.
از این مناطق به عنوان زیستگاه گونه های ارزشمندی مثل ببر مازندران یاد می شود. 
طی چند وقت اخیر در برخی تبلیغات مربوط به پارک سافاری حیات وحش در جنگل 
الیمالات به وجود ببر مازندران در این مکان اشاره شده است.ایران در سال های قبل 
زیستگاه ببر مازندران بود. آخرین ببر ایران در سال ۱۳۳۷ در پارک ملی گلستان شکار 
شد. مهمترین عوامل انقراض ببر در ایران شکار بی رویه ، تخریب زیستگاه به ویژه 

خشکاندن تالاب ها و استفاده از طعمه مسموم بوده است./ همشهری

تیر خلاص بر پیکرِ صندوق فولاد و کشوری؛

آیا انتقال دارایی های صندوق ها به تامین اجتماعی »مثبت« است؟

 

مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان خبرداد :
تامین علوفه زمستانی حیات وحش

 استان زنجان

آخرین خبر از وام ازدواج و فرزندآوری ؛
 آیا رقم این وام تغییر ناپذیر شد؟

همشهری/ اخیراً معاون سازمان برنامه و بودجه گفته که می خواهند برای وام ازدواج 
و فرزندآوری سقف بگذارند؛ خبری که بین مردم به ویژه جوانان در آستانه ازدواج و 
زوج هایی که قصد فرزندآوری دارند، بسیار سروصدا کرد. در همین راستا، محسن 
زنگنه، نایب رئیس کمیسیون تلفیق درباره اظهارات معاون سازمان برنامه و بودجه 
مبنی بر تعیین میزان سقف وام ازدواج در هیأت عالی بانک مرکزی گفت: »در 
تبصره 15 درباره قانون ازدواج گفته شده که میزان وامی که به هر فرد داده می شود، 
براساس قانون جوانی جمعیت است؛ لذا نمی شود یک قانون دائمی را نقض کرد.« 
در زیر آخرین مبلغ وام ازدواج و فرزند آوری را می یّنید که سازمان برنامه و بودجه 

تصمیم دارد آن را تثبیت کند.

صدای زنجان/  مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان زنجان گفت: با توجه به 
احتمال بارش برف در استان زنجان، علوفه مورد نیاز برای تعلیف وحوش ذخیره 

شده است و در زمستان مشکلی از این نظر نخواهیم داشت. 
محمدرضا یافتیان از ذخیره علوفه مورد نیاز وحوش در فصل پاییز و زمستان و 
آمادگی کامل این اداره کل خبر داد و اظهار کرد: با توجه به اینکه استان زنجان 
از مناطق سردسیر کشور است و احتمال بارش های سنگین برف در فصل پاییز 
و زمستان به طور متناوب وجود دارد، این اداره  کل اقدام به تهیه علوفه و انبار 
آن در فصل تابستان کرده است تا در زمان بارش برف بین آهوان دشت سهرین، 
منطقه شکار ممنوع فیله خاصه، قوچ و میش های منطقه حفاظت شده انگوران و 
کل و بزهای خرمنه سر طارم توزیع کند. وی افزود: در دشت سهرین این اداره کل با 
کاشت گندم، جو و یونجه در اراضی ای که تحت مالکیت اداره  کل حفاظت محیط  
زیست استان قرار دارد بخشی از نیاز علوفه زمستانی حیات  وحش را تأمین کرد 
و بقیه از محل اعتبارات موجود خریده و ذخیره می شود که در زمان نیاز توسط 
محیط بانان در مناطق توزیع می شود. یافتیان ادامه داد: تنها بازماندگان آهوان شمال 
غرب کشور در دشت آهوان سهرین زندگی می کنند. این منطقه، از مناطق سرد 
و برف گیر استان است و این اداره کل هر سال نسبت به تهیه علوفه حیوانات این 
منطقه اقدام می کند. مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان زنجان گفت: با توجه 
به اینکه در فصل زمستان و زمان بارش برف، آهوان به مناطق مسکونی نزدیک 
می شوند، عده ای افراد سودجو اقدام به شکار غیرمجاز این حیوانات می کنند. انتظار 
داریم دوست داران محیط  زیست همیشه یاری رسان ما باشند و در صورت دیدن 
چنین مواردی مراتب را به نزدیک ترین واحد محیط  زیست استان اطلاع دهند 

یا از طریق شماره تلفن های ۳۳554001 و 0۹۳۹2888657 اطلاع رسانی کنند.

فراخوان مناقصات عمومي یك مرحله اي با ارزیابی کیفی 

نام مناقصه گزار: اداره کل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان زنجان
نشاني: زنجان، بلوار شیخ اشراق، خیابان راهدار

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه 
)ریال(

مبنای برآورد مبلغ برآورد )ریال( موضوع مناقصات

1/707/570/000 مقطوع 34/151/400/000 مناقصه اول: تعمیرات ماشین آلات نیمه سنگین شهرستان های خدابنده، سلطانیه، ابهر، خرمدره و طارم )نوبت دوم(

1/303/020/000

فهرست بهای 
واحد پایه رشته 

راهداری 
سال 1403 
)با تعدیل(

26/060/400/000 مناقصه دوم:  تعمیرات اساسی و بازسازی تجهیزات راهداری )نوبت دوم(

1/495/128/750 29/902/757/000 مناقصه سوم: تعمیر و جمع آوری حفاظ های آسیب دیده )گاردریل( و تهیه و نصب گاردریل و متعلقات مربوطه در راه های شهرستان  طارم سال 1403 )با ارزیابی کیفی(- نوبت سوم

1/495/128/750 29/902/757/000 مناقصه چهارم: تعمیر و جمع آوری حفاظ های آسیب دیده )گاردریل( و تهیه و نصب گاردریل و متعلقات مربوطه در راه های شهرستان  ماهنشان سال 1403 )با ارزیابی کیفی(- نوبت  
سوم

1/458/498/000 29/169/960/000 مناقصه پنجم: تعمیر و جمع آوری حفاظ های آسیب دیده )گاردریل( و تهیه و نصب گاردریل و متعلقات مربوطه در راه های شهرستان  ایجرود سال 1403 )با ارزیابی کیفی(- نوبت  
سوم

8/331/572/500 166/631/450/000 مناقصه ششم: تعمیر و جمع آوری حفاظ های آسیب دیده )گاردریل( و تهیه و نصب گاردریل و متعلقات مربوطه در راههای استان زنجان سال 1403 )با ارزیابی کیفی(

2/519/708/204 50/394/164/080 مناقصه هفتم:  تعریض و اصلاح هندسی و رفع نقطه حادثه خیز چهارراه کوهکن شهرستان طارم)با ارزیابی کیفی(

17/268/677/368 فهرست بهای واحد 
پایه رشته راه، باند 
فرودگاه و زیرسازی 
راه آهن سال 1403 

)با تعدیل(

345/373/547/356 مناقصه هشتم: بهسازی سه راهی چروک به سمت قره بوته )حدفاصل کیلومتراژ 14 الی 17()با ارزیابی کیفی(

7/185/371/450 مقطوع 143/707/429/000 مناقصه نهم:  تامین نیروهای حجمی خدمات اداری )انجام امور خدماتی به صورت حجمی( اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان زنجان

www.setadiran.ir صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی اینترنتی نحوه دریافت

از روز دوشنبه مورخ 1403/08/07 لغایت روز شنبه 1403/08/12 زمان دریافت

مناقصات اول تا دوم: شرکت های دارای سوابق تعمیرات ماشین آلات نیمه سنگین و سنگین

صلاحیت مورد نیاز جهت شرکت در مناقصات
مناقصات سوم تا هشتم: گواهي نامه احراز صلاحیت پیمانکاري و داراي اعتبار حداقل رتبه 5 و بالاتر رشته راه و ترابری از سازمان مدیریت و برنامه ریزي

مناقصه نهم: شرکت های دارای مشخصات مطابق با شرایط اعلامی در اسناد شرایط عمومی و فراخوان شرکت در مناقصه

تا ساعت 12:00 ظهر روز شنبه مورخ 1403/08/26  مهلت ارسال پیشنهادات

ساعت 09:00 صبح روز یک شنبه مورخ 1403/08/27 در محل اداره کل راهداري و حمل  و نقل جاده اي استان زنجان زمان و محل گشایش پاکت های ارزیابی کیفی و  پیشنهاد قیمت

شناسه آگهی۱۸۱۴۳۷۲

پس از همای سعادت حالا ببر 
مازندران پس از ۶۵ سال در 
جنگل های الیمات دیده شد؟

بین۳۰۰تا۳۵۰میلیونتومان

۴۰میلیونتومان

۸۰میلیونتومان

۱۲۰میلیونتومان

۱۵۰میلیونتومان

۲۰۰میلیونتومان

بازپرداخت۳ساله

بازپرداخت۴ساله

بازپرداخت۵ساله

بازپرداخت۶ساله

بازپرداخت۷ساله

بین۳۰۰تا۳۵۰میلیونتومان

وامفرزندآوری

فرزنداول

فرزنددوم

فرزندسوم

فرزندچهارم

فرزندپنجم

آخرینمبلغوامازدواج

تعدادمتقاضیاندرصف
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بانوی ملی پوش تیراندازی با کمان :
توجه وزیر ورزش وظیفه ما را سنگین تر کرد

سن در کشتی یک عدد نیست

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

تسنیم/ علیرضا رضایی درباره تیم اعزامی به مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی 
اظهار داشت:  برای این تیم وقت صرف شده و بچه ها با انگیزه و بااراده تلاش کردند 
که بهترین نتیجه را بگیرند. کادرفنی بعد از المپیک مسئولیت تیم را برعهده 
گرفته و آنها هم قطعا تمام هدف شان موفقیت تیم در مسابقات جهانی اوزان 

غیرالمپیکی است.
وی درمورد رضا مومنی که در 61 کیلوگرم تیم ملی را همراهی می  کند، گفت:  
قابل  و هیچ چیز کشتی  است  در مسابقات جهانی  مومنی  اول حضور  تجربه 
پیش بینی نیست. کشتی رو ندارد و قطعا نماینده ای که از ایران می آید کشتی دنیا 
روی آن حساب می کند و جزو مدعیان محسوب می شود. نباید این را فراموش 
کنیم. رضا مومنی هم از این قضیه مستثنی نیست و او را کشتی گیر کم شانسی 

نمی دانم.
دارنده مدال برنز سنگین وزن جهان درخصوص نماینده ایران در وزن 70 کیلوگرم 
تصریح کرد: امیدوارم امیرمحمد یزدانی زودتر سلامتی اش را به دست بیاورد و 
سینا خلیلی بتواند نماینده شایسته ای در این وزن باشد. فکر می کنم جیمز گرین 
آمریکایی خیلی نتواند پیش برود چون سنش بالاست. درست است که می گویند 
سن فقط یک عدد است اما در کشتی سن فقط عدد نیست و تاثیرگذار است. 
کشتی های نماینده روسیه در این وزن را ندیدم،  اما حتما جزو مدعیان خواهد بود.

وی محمد نخودی را یکی از کشتی گیران باتجربه و عنوان دار دانست و ادامه داد:  
قطعا کادرفنی تیم ملی آنالیز دقیقی از حریفان انجام داده و روی نقاط ضعف و 
قوت کشتی گیر خودمان و حریف کار شده است. جردن باروز کشتی گیر قابل 
 پیش بینی نیست،  ولی نخودی نسبت به گذشته متفاوت شده و روند رو به رشدی 
را طی کرده است. البته که باروز هم سنش بالاتر رفته و نمی شود این را نادیده 
گرفت و در عین حال تجربه نخودی هم بالاتر از گذشته است. جردن باروز غول 
بی شاخ و دم نیست، علی سوادکوهی هم او را شکست داده و در سال های گذشته 
دیدیم که شکست هایی را تجربه کرد. هر چند با کوله باری از تجربه پا به میدان 

می گذارد.
قاسم پور در ۹2 کیلوگرم جهان  کامران  قبلی  قهرمانی  دو  به  اشاره  با  رضایی 
خاطرنشان کرد:  او بدشانسی آورد که سال گذشته نتوانست در مسابقات جهانی 
دارد.  بالایی هم  تجربه  و  اوج پختگی  در  اما  است  زیر ۳0 سال  شرکت کند، 
حریفان خوبی هم دارد و باید دید کادرفنی عزیز چه نسخه ای برای مصاف با 
آنها پیچیده و خود کشتی گیر هم با استفاده از تجربه اش چطور کار را پیش 
می برد. عملکرد کشتی گیر در روز مسابقه و کم اشتباه ظاهر شدنش، در همه اوزان 
خیلی تعیین کننده است. سرمربی پیشین تیم ملی امید گفت:  بچه های ما هم 
می توانند شگفتی ساز باشند و هم نتایج معمولی به دست آورند. مجموع تلاش ها 
و انگیزه های شخصی کشتی گیران در کنار تلاش کادرفنی در ارتفای سطح فنی 
و مسائل روحی روانی که خیلی هم اهمیت دارد، امیدوارم به تیم کمک کند. 

امیدوارم روز بچه ها باشد و بهترین نتایج را به دست آورند.

برنا/ مبینا فلاح درباره حضور وزیر ورزش در هفته اول لیگ تیراندازی با کمان 
اظهار داشت: حضور وزیر ورزش و جوانان برای ما باعث ایجاد انگیزه می شود. ما 
روزهای خوبی را سپری می کنیم و مدالها و رکورد شکنی ها گواه این موضوع است 
که البته با حمایت های رییس فدراسیون اتفاق افتاده است. عملکرد تیراندزای با 
کمان در این روزها به قدری قوی بوده که وزیر ورزش هم نگاه ویژه ای به این رشته 

دارد و این موضوع وظیفه ما را سنگین تر می کند. 
وی درباره کسب مدال طلا در رقابت های تاجیکستان گفت: مدال طلای جام 
ریاست جمهوری تاجیکستان برای من مهم بود. این مدال از نظر روحی و روانی 
بعد از المپیک پاریس خیلی به من کمک کرد و امیدوارم روند خوب من و تمام 

ملی پوشان تیراندازی با کمان ادامه داشته باشد.
بانوی ملی پوش تیراندازی با کمان ادامه داد: تقریبا تمام رشته های تجهیزات محور 
سر مسائل مالی مشکلاتی دارند. در رشته ما هم تهیه لوازم بر عهده ورزشکار است 
اما اگر ورزشکاران به رده ملی برسد و در میادین بزرگی مثل بازی های المپیک 
آسیایی و قهرمانی جهان حضور موثر داشته باشند، از سوی فدراسیون حمایت 

ویژه می شوند.
فلاح درباره شرایط امسال لیگ برتر تیراندازی با کمان گفت: سطح لیگ امسال 
خیلی بالاست و استقبال از مسابقات زیاد بود. لیگ باعث می شود که از دل رقابت 
ها چندین بازیکن خوب به تیم ملی معرفی شوند و از نظر مالی هم برای بازیکنان 

یک منبع درآمدی باشد.

لیلا محمدی: مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان گفت: باشگاه های ورزشی متخلف 
که مکمل های غیرمجاز را تجویز یا توصیه می کنند جریمه می شوند چون این اقدام 

آسیب ها و ضررهای زیادی را برای ورزشکاران به دنبال دارد.
مجمع عمومی و سالانه هیئت پزشکی ورزشی استان زنجان )۶ آبان ماه ۱۴۰۳( به 
ریاست غلامرضا نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در سالن اجتماعات اداره 

کل ورزش و جوانان استان زنجان برگزار شد.
فعالیت های فدراسیون پزشکی ورزشی تمرکز زدایی می شود

 رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی جمهوری اسلامی ایران در این مجمع با بیان اینکه 
تمرکز زدایی در این فدراسیون مورد توجه قرار گرفته است گفت: تمرکز زدایی به این 
معناست که ارائه خدمات پزشکی و ورزشی به یک جا اختصاص نداشته باشد و همه 

استان ها، شهرستان و حتی روستاها از آن بهره مند شوند.
غلامرضا نوروزی با بیان اینکه توسعه ورزش همگانی به نوبه خود سلامت همگانی را به 
دنبال دارد افزود: برای پیشگیری از بیمارهایی نظیر فشار خون باید مقوله مهم ورزش 

همگانی همچنین ارتباط با خانواده ها را مدنظر قرار داد.
وی با بیان اینکه پشتیبانی از ورزش قهرمانی و سلامت همگانی فلسفه وجودی این 
فدراسیون است تاکید کرد: در این مسیر برنامه های مختلفی اندیشیده و پیش بینی 

شده است و تاکنون رضایتمندی خوبی نیز در بین جامعه ورزش مشاهده می شود.
نوروزی با تاکید بر اینکه هدف این است که ورزشکارانی که ورزش می کنند به جز 
ورزش دغدغه دیگری نداشته باشند افزود: چنانچه حادثه ای برای فردی رخ داد، باید 

آن ورزشکار از طریق فدراسیون پزشکی ورزشی به شکل تخصصی درمان شود.
وی اظهار کرد: بنابراین ورزشکاران آسیب دیده سراسر کشور در صورت عضویت در 
کمیته خدمات درمانی فدراسیون پزشکی نباید نگران پیگیری درمان تخصصی خود 

باشند.
به گفته نوروزی، آنلاین شدن عضویت خدمات درمانی فدراسیون و افزایش مدت زمان 

عضویت ورزشکار به یک سال از اقدامات خوب این فدراسیون است.
رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی جمهوری اسلامی ایران ادامه داد: فدراسیون پزشکی 
ورزشی توانسته است با صرفه جویی در هزینه های غیرضروری خود امکاناتی نظیر 
زیرپوشش گرفتن معلولان ناشی از حوادث ورزشی، خرید ساختمان برای هیئت های 
اختیار  در  را  درمان  و  آموزش  بخش های  پشتیبانی  و  استان ها  ورزشی  پزشکی 

ورزشکاران قرار دهد.
نوروزی یادآور شد: سرانه عضویت ورزشکاران در کمیته خدمات درمانی بیت المال 

است و با چنین نگاهی تمامی فعالیت ها دنبال می شود.
وی خاطرنشان کرد: هم اکنون ورزشکاران با پرداخت ۹5۰ هزار ریال حق عضویت 
خدمات درمانی تا سقف هزار برابر این مبلغ ۹5۰ میلیون ریال هزینه درمان آسیب های 

ورزشی را دریافت می کنند.
این مسئول با قدردانی از فعالیت های انجام گرفته در هیئت پزشکی ورزشی استان 
زنجان ابراز امیدواری کرد: اقدامات انجام گرفته و برنامه های پیش رو بتواند چشم انداز 

بهتری را در تحقق برنامه ها برای خدمات رسانی بهتر به گروه های هدف فراهم کند.
باشگاه های ورزشی در زنجان ۲00 اخطار گرفتند

از  بازدید و بازرسی  رئیس هیئت پزشکی و ورزشی استان زنجان هم در ادامه به 
باشگاه های ورزشی در سطح استان اشاره کرد و گفت: دراین رابطه حدود ۲۰۰ اخطار 

به متخلفان داده شده است.
سعید عزیزی در این مجمع عملکرد سال گذشته هیئت را ارائه و تصریح کرد: با وجود 
موفقیت ها مشکلاتی هم وجود دارد که طبق برنامه ریزی قرار بر فعال تر شدن کمیته ها 

و همچنین ارتباط بیشتر با هیئت های شهرستانی شده است.
رئیس هیئت پزشکی و ورزشی استان زنجان به برگزاری دوره های آموزشی از جمله 
کارگاه کمک های اولیه اشاره کرد و افزود: دراین رابطه کارگاه های آموزشی متعدد 
رایگان با حضور بانوان و دیگر اقشار مختلف بالغ بر یک هزار و 5۱5 ساعت دوره 

آموزشی برگزار شده است.
وی با بیان اینکه ۳ هزار و ۱۲۱ ساعت پوشش مسابقات توسط هیئت پزشکی و 
ورزشی انجام شده است، ادامه داد: این سطح از پوشش موجب رضایتمندی هیئت های 
ورزشی شده و شکایتی هم ثبت نشده است. عزیزی به بازدید و بازرسی از باشگاه های 
ورزشی در سطح استان اشاره و تاکید کرد: دراین رابطه حدود ۲۰۰ اخطار به متخلفان 
داده شده است. رئیس هیئت پزشکی و ورزشی استان زنجان به تعداد ورزشکاران بیمه 

شده این هیئت را در حال حاضر بالغ بر ۴۶ هزار و 5۰۰ نفر اعلام کرد.
لازم به توضیح است که گزارش فنی و مالی هیئت پزشکی و ورزشی به تایید ۱۱ عضو 

از ۱۳ عضو حاضر در مجمع عمومی رسید.
 مکمل های ورزشی؛ مشکل اصلی هیئت های ورزشی استان زنجان

مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان همچنین گفت: باشگاه های ورزشی متخلف 
که مکمل های غیر مجاز را تجویز یا توصیه می کنند جریمه می شوند چون این اقدام 

آسیب ها و ضررهای زیادی را برای ورزشکاران به دنبال دارد.
جواد بازرگان با بیان اینکه هم اکنون هیئت های ورزشی استان با مشکلات بی شماری 
به ویژه در بحث مکمل های ورزشی مواجه هستند، افزود: برخی مدیران باشگاه های 
ورزشی، مصرف مکمل هایی را به ورزشکاران توصیه می کنند که آسیب ها و ضررهای 
زیادی را برای ورزشکاران به دنبال دارد و از این رو افزایش آگاهی و دانش ورزشکاران 

در این خصوص بسیار مهم است.
وی با تاکید بر اینکه افزایش دانش هیئت های ورزشی در این خصوص باید مد نظر 
قرار گیرد، اضافه کرد: برگزاری کلاس های آموزشی از سوی هیئت پزشکی ورزشی 

باید به صورت مستمر در دستور کار باشد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان با تاکید بر اینکه برخی از هیئت های ورزشی 
جامعه هدف گسترده تری دارند، ادامه داد: ورود هیئت پزشکی ورزشی به این هیئت 
ها و برگزاری دوره های دانش افزایی برای آنها بیش از گذشته ضروری است چون این 

هیئت مرجعی در بین هیئت های ورزشی استان به شمار می رود.
بازرگان با بیان اینکه هیئت پزشکی ورزشی استان با هیئتهای ورزشی تعامل و ارتباط 
تنگاتنگی داشته باشد، افزود: برگزاری دوره های تخصصی می تواند برای حل بسیاری 

از معضلات این هیئت ها و ورزشکاران بسیار مفید و راهگشا باشد.
مدیر کل ورزش و جوانان استان زنجان با بیان اینکه در ۶ ماهه اول امسال ۴۸۰ باشگاه 
ورزشی در استان بازرسی شد، گفت: این روند و به دنبال آن برخوردهای جدی با 

متخلفان باید تداوم داشته باشد.
وی به تخلفات صورت گرفته در باشگاه های ورزشی استان اشاره کرد و گفت: هیئت 
های ورزشی همکاران اداره کل ورزش و جوانان هستند و ما نقش حمایتی از آنها داریم 

اما نباید از نظارت بر باشگاه ها غفلت کرد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان به بازدیدهای دوره ای از باشگاه های ورزشی 
استان و برخورد جدی با باشگاه های متخلف تاکید کرد و گفت: انسجام بخشی به 
فعالیت های هیئت پزشکی ورزشی استان موجب پیشبرد برنامه ها و فعالیت های 

تعیین شده می شود.

مسئولان ورزشی در جلسه با رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی مکمل های ورزشی را مشکل اصلی هیئت های ورزشی استان زنجان اعلام کردند؛

مکمل های دردسرساز
مدیرکلورزشاستان:باشگاههایورزشیمتخلفکهمکملهایغیرمجازراتجویزیاتوصیهمیکنندجریمهمیشوند

سید مظاهر محمدی معاون و بازرس خانه های اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                   هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 140360327009004556 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم رضا خلجی فرزند گلعلی بشماره 
شناسنامه 51 صادره از در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 20000 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک 38/4431 
اصلی واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی )نصراله خلجی( محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22

برابر آرای شماره های 140360327006001006 و 140360327006001007-140360327006001008-1403/03/06هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی - شهرستان طارم تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای حسین مرادی فرزند هاشم بشماره شناسنامه 735 صادره از طارم به شماره ملی 5399448920 در ششدانگ 
یک قطعه باغ )معروف به باغ فندوق( و دو قطعه زمین زراعی به مساحت های 4968/04 متر مربع و 11281 مترمربع و 11281 متر 
مربع از مالکیت رسمی هاشم و تورج مرادی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه جیا از پلاک 24- اصلی را نموده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22 * تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07
ناصر کلانتری رئیس ثبت اسناد و املاک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
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سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
برابر رای شماره 140360327009002659 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 
سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم معصومه کاظمی فرزند عیسی 
به شماره شناسنامه 1238 صادره از خرمدره در 88 شعیر از 96 شعیر عرصه بانضمام ششدانگ اعیانی یک قطعه باغ به مساحت 
2283/06 مترمربع از پلاک 92 اصلی که 8 شعیر عرصه آن اوقافی می باشد واقع در زنجان بخش سه حوزه ثبت ملک خرمدره 
خریداری از مالک رسمی )سهم خود متقاضی وسایر مالکین مشاعی( محرزگردیده است. لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به 
فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.* تاریخ انتشار اول 1403/07/22
تاریخ انتشار دوم 1403/08/07

برابر رای شماره 140360327006001018 – 1403/03/06 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم ثریا کلهر فرزند فتح اله بشماره 
شناسنامه 15200 به شماره ملی 0072334533 در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 1199/67 متر مربع از مالکیت رسمی وحید 
رضایی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه گیلوان از پلاک 100 - اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/07/22

برابر رای شماره 140360327009003764 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مسلم فیروزی فرزند اسداله بشماره 
شناسنامه 1169 صادره از در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 92/22 متر مربع از پلاک شماره 759 فرعی از 38 اصلی واقع در 
زنجان بخش حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی)قهرمان کریمی(محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/07/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/07

برابر رای شماره 140360327002025420 – 1403/08/05 کلاسه 1403114427002002996 هیات اول/دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای/خانم طیبه ترکی فرزند عزیزاله بشماره شناسنامه 1816 صادره از ابهر در ششدانگ یک قعطه باغ به مساحت 214 متر 
مربع پلاک 120- اصلی واقع در ابهر روستای نورین خریداری از مالک رسمی آقای خانم عزیزاله ترکی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22

ناصر کلانتری رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

ناصرکلانتری_رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سیدمظاهر محمدی معاون بازرس خانه های اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 140360327006000537 – 1403/02/03 و آراء اصلاحی 
 140360327006002437  -  1403/02/09  –  140360327006000608
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   1403/5/29  –
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای رضا اجاقلو فرزند باقر بشماره شناسنامه 1357 صادره 
از طارم به شماره ملی 5399520613 در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
2037/35 متر مربع از مالکیت رسمی یداله نصیری واقع در بخش هشت زنجان 
شهرستان طارم قریه ده بهار از پلاک 110- اصلی را نموده است.2-برابر رای 
شماره 140360327006000536 – 1403/02/03 هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم کبری اجاقلو فرزند باقر 
بشماره شناسنامه 5390058860 صادره از طارم به شماره ملی 5390058860 
در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 2430/98متر مربع از مالکیت رسمی سلام 
نصیری واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه ده بهار از پلاک110-

اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/08/07

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/08/22
سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

علی غلامی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان ایجرود

مهر/ در حالی که زمزمه های انتخاب یک سرپرست برای فدراسیون کاراته از هفته ها قبل 
مطرح شده بود، وزارت ورزش و جوانان تصمیم گرفت در فاصله کمتر از یک ماه تا رقابت 
جام جهانی، این تصمیم را عملی کند و در نهایت یک سرپرست آن هم فردی از استان 
گیلان، را برای جایگزینی سید حسن طباطبایی انتخاب کند. هومان عسگری فردی که 
در انتخابات ۲۲ اسفندماه سال ۱۴۰۱ این فدراسیون موفق به اخذ رأی از مجمع نشده 
بود، به نتیجه انتخابات به دلیل به دلیل طی نشدن فرآیند اطلاع رسانی حضور در مجمع 

به مراجع قضائی شکایت کرد و در نهایت پس از دو سال انتخابات فدراسیون کاراته ابطال 
شد. بر همین اساس تغییر در رأس فدراسیون بواسطه اجرای قانون در دستور کار وزارت 
ورزش قرار گرفت. این موضوع پنجشنبه گذشته با حضور رئیس فعلی فدراسیون کاراته 
در وزارت ورزش به وی ابلاغ شد. خبری که در محافل کاراته دست به دست شد تا به 
تبریز و محل اردوی تیم ملی رسید و پس از آن سعید نیکوخصلت به عنوان مدیر سازمان 
تیم های از سمت خود استعفا داد. وی در صفحه شخصی خود با تشکر از اعتماد سید 
حسن طباطبایی نوشت: با توجه به کناره گیری ایشان از فدراسیون کاراته و از طرفی 
نهایی مسیر تیم های اعزامی به جام جهانی و اشرافیت کادر فنی بر امور پیش رو، با اجازه 
از جامعه اساتید و قهرمانان خوب کاراته کشور، به دلیل مشغله های دانشگاهی و اجتماعی 
از ادامه خدمت در سازمان تیم های ملی کناره گیری می نمایم. نیکو خصلت در ادامه این 

نوشته آورده است: حجم کاری در سازمان بسیار زیاد و غیرقابل پیش بینی بود ولی به 
دلیل قولی که به دکتر طباطبایی داده بودم نتوانستم کناره گیری کنم و در حال حاضر 
با آرزوی موفقیت برای مدیریت جدید فدراسیون به امور معوقه ای که در این مدت برایم 
انباشته شده، خواهم پرداخت. از کادر فنی، اساتید فن، قهرمانان و متخصصین امر کاراته، 
مسئولین هیأت ها و پرسنل و مدیریت فدراسیون بسیار آموختم و در این مدت با دوستان 
و مربیان بسیاری که از لحاظ فنی و و اخلاقی غنی بودند آشنا شدم. مدیر سازمان 
تیم های افزود: در طول این ۱۱ ماه حدود ۳۰ درصد برنامه های مد نظر پیاده سازی شد. 
برنامه ها مبتنی بر کاهش اردوهای فرسایشی و استفاده بهینه از ظرفیت مربیان سازنده 
و مسابقات تدارکاتی با رویکرد علمی بودند که این برنامه ها به دلیل عادت به رویه های 

قبلی، همواره با مقاومتی نسبی در برخی سطوح مختلف کاراته مواجه شدند.

در آستانه جام جهانی رخ داد؛

ورود کاراته به بحران جدید

پیرو انتشار آگهی هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی فاقد سند رسمی 
در روزنامه صدای زنجان به تاریخ های 1403/07/21 و 1403/08/06 شماره 
روزنامه 2723-2712 مالکیت متقاضی ولی دوستی نام پدر محمد کاظم کد ملی 
4282727535 مالک ششدانگ چهار قطعه زمین زراعی ، تاریخ انتشار آگهی در 
متن روزنامه نوبت اول )2712(، و نام رئیس اداره ثبت در نوبت دوم آگهی)2723(

در روزنامه صدای زنجان سهوا اشتباه شده است بدین وسیله اعلام میدارم مراتب 
طبق قانون نشریات اصلاح می گردد.

اصلاحیه
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ایران۸۸

سازمان غذا و دارو هشدار داد؛
عرضه قاچاق صابون تریاک 

افزایش چند برابری قیمت  لوازم بهداشتی معلولان

خبر 

کوتاه 

تابناک/ دبیرکل خانه پرستار گفت: ۵۰ هزار پرستار خانه نشین داریم، اما تا زیرساخت 
را درست نکنیم، استخدام مثل آبی است که در آبکش ریخته می شود. مشکل امروز 
نگهداشت نیرو است، به همین علت نیروی جدید نیامده می رود. همه هم این موضوع 
را می دانند و انکارناپذیر است. مهاجرت یا ترک شغل می کنند و به مشاغل دیگر 

می روند.
کمبود نیروی پرستاری را می توان مهم ترین چالش نظام سلامت کشور در حوزه نیروی 

انسانی دانست که متأسفانه روز به روز در حال بحرانی تر شدن است.
این در حالی است که هر روز شاهد مهاجرت گروهی از پرستاران به خارج از کشور 
برای اشتغال هستیم، همچنین، برخی دیگر نیز رویه تغییر شغل را در پیش گرفته و 

برای امرار معاش، سراغ حرفه دیگری می روند.
اما، این سوال پیش می آید که چرا نیرو های پرستاری از حرفه خود رضایت ندارند و 
سراغ کار دیگری می روند و به اصطلاح، خانه نشینی را به پرستاری ترجیح می دهند.

دبیرکل خانه پرستار، درباره چرایی خانه نشینی و تغییر شغل پرستاران به رغم کمبود 
نیروی پرستاری در مراکز درمانی کشور، نکاتی را بازگو کرد.

محمد شریفی مقدم دبیرکل خانه پرستار، در پاسخ به چرایی این موضوع، نکاتی را 
بازگو کرد و گفت: ۵۰ هزار پرستار خانه نشین داریم، اما تا زیرساخت را درست نکنیم، 
استخدام مثل آبی است که در آبکش ریخته می شود. مشکل امروز نگهداشت نیرو 
است، به همین علت نیروی جدید نیامده می رود. همه هم این موضوع را می دانند و 

انکارناپذیر است. مهاجرت یا ترک شغل می کنند و به مشاغل دیگر می روند.
وی افزود: مسئولان وزارت بهداشت هم اذعان دارند که نیرو های جدید به یک ماه یا 

دو ماه نکشیده می روند، چرا که درآمد پایین است.
شریفی مقدم در پاسخ به این سوال که راهکار چیست و چه باید کرد، گفت: تا جذابیت 

شغلی درست نشود، همین نیروی انسانی را هم که مشغول کار هستند، نمی توانیم 
نگه داریم.

وی در همین زمینه افزود: اگر کارانه را برابر حقوق کنیم، مبلغ فوق العاده خاص هم 
افزایش یابد، شاید بتوانیم در نگهداشت نیرو موفق باشیم. البته من این مبالغ را دست 
بالا می گویم که مثلًا به ۲ برابر شدن حقوق پرستاران برسیم و حداقلی از زندگی 

تأمین می شود.
دبیرکل خانه پرستار تاکید کرد: تا زمانی که این موارد را رفع نکنیم پرستار نمی ماند. 
پرستاران مهاجرت می کنند، اما این راهی است که وزارت بهداشت پیش روی آن ها 
گذاشته است. همه می گویند که بودجه نیست، اتفاقاً بودجه هست، اما متأسفانه در 

جای دیگر و برای گروه های دیگر نظام سلامت هزینه می شود.
شریفی مقدم، بر اصلاح پرداختی به پرستاران بابت اضافه کاری تاکید و تصریح کرد: 
حداقل ساعت اضافه کاری پرستار، باید ۱۰۰ هزار تومان باشد و این عدد کاملًا منطقی 

و قابل قبول برای مسئولان است.

ایلنا/ مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور با بیان اینکه اگر سگ های صاحبدار مدیریت شوند ما مشکل چندانی نخواهیم 
داشت، گفت: تجربه ای که در کشور وجود دارد این است که اگر سگ ها را عقیم 
کنیم و در محل زندگی خودشان رهاسازی کنیم، این تعداد مدیریت می شود، چراکه 
سگ های عقیم شده بعد از پنج سال کم کم از بین می روند و جمعیت سگ های 

بلاصاحب مدیریت می شوند.
مسعود احمدی، مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها 
آوری  جمع  درخصوص  سازمان  این  اقدامات  آخرین  درباره  کشور  دهیاری های  و 
سگ های بلاصاحب گفت: در خصوص سگ های پرسه زن تا به حال سه شیوه نامه و 
دستورالعمل توسط سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور در قالب مصوبات ستاد 
کنترل جمعیت حیوانات ناقل بیماری به انسان، با عناوین دستورالعمل کنترل جمعیت 
این  در  و  ابلاغ شده  نگهبان،  و  گله  و دستورالعمل سگ های  بلاصاحب  سگ های 
دستورالعمل ها، عمدتاً وظایفی برای شهرداری ها و سایر دستگاه ها مشخص شده است. 

 وضعیت مطلوبی در خصوص سگ های پرسه زن نداریم
وی ادامه داد: علی رغم تلاش های زیادی که در طی این سال ها انجام شده است درحال 

حاضر وضعیت مطلوبی در خصوص سگ های پرسه زن نداریم. 
وی با بیان اینکه اقداماتی طی سال های گذشته انجام و باعث شده اتفاقات خوبی بیفتد 
که اگر این اقدامات انجام نمی شد، قطعاً وضعیت از چیزی که الان وجود دارد بغرنج تر 
بود، خاطرنشان کرد: در مقایسه با کشورهای دیگری  که در اطراف ما وجود دارند، تعداد 
گزش و هاری ناشی از سگ های بلاصاحب اصلا قابل قیاس نیست و ما از این نظر در 
وضعیت بسیار بهتری قرار داریم، اما این وضعیت هم از نظر ما وضعیت مطلوبی نیست. 
مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور، با بیان اینکه در سال۹۶ سالانه حدود۱۰۰هزار گزش ناشی از سگ های پرسه زن 
داشتیم، گفت: درحال حاضر براساس اعلام وزارت بهداشت این تعداد به ۴۰۰هزار 
گزش در سال افزایش یافته و بر این اساس، مسائل بهداشتی و بیماری نیز افزایش 

پیدا کرده است. 
احمدی تصریح کرد: در ماده 55 قانون شهرداری ها که چند دهه پیش تدوین شده، 
شهر در اختیار شهرداری ها بوده و زمانی که این قانون نوشته شده، بحث حیوانات مضر، 
به این گستردگی نبوده و تعداد آن، به قدری محدود بوده که پیش بینی شده است، 

همه این سگ ها نیز جمع آوری و معدوم شوند. 
وی در ادامه افزود: درآن زمان برخی وظایف وزارت بهداشت، سازمان دامپزشکی و 
محیط زیست بر عهده شهرداری ها بوده و سال ها بعد از این قانون، سازمان دامپزشکی، 
وزارت بهداشت و سایر دستگاه های دیگر ایجاد شده و وظایف آن ها از شهرداری ها 
منفک شده است، اما با اینکه وظایف دیگری برای دیگر دستگاه های ایجاد شده، 
تعریف شده است، در حوزه اصلاح قوانین کنترل جمعیت سگ های پرسه زن اتفاق 

خاصی نیفتاده است. 
منشأ سگ های پرسه زن، سگ های صاحب داری هستند که به درستی مدیریت نشده اند

احمدی با اشاره به اینکه اصلی ترین منشأ سگ های پرسه زن یا بلاصاحب، سگ های 
صاحب داری هستند که به درستی مدیریت نشده اند، گفت: سگ وقتی صاحب دار باشد 
براساس قوانین کشور یک حیوان اهلی است که مدیریت بهداشتی آن، برعهده سازمان 

دامپزشکی کشور قرار دارد. 
وی افزود: بنابراین ما با تعدادی سگ صاحب دار مواجه هستیم که یا سگ گله هستند، 
یا سگ نگهبان و ممکن است که این سگ های گله یا نگهبان، به درستی مدیریت 

نشوند. 
وی یادآور شد: بعضی سگ های صاحب دار از سوی صاحبان شان رها می شوند و بعد 
از رهاسازی برای دست یابی به غذا به محیط های شهری می آیند و زاد و ولد صورت 
می گیرد و ما با تعداد زیادی از سگ هایی که رها شده هستند و کم کم به سگ های 

پرسه زن و بلاصاحب تبدیل می شوند، مواجه می شویم.
 مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور، تصریح کرد: بر همین اساس ۱۱ سال پیش از سوی ستاد مرکزی کنترل 
جمعیت سگ های بلاصاحب، شیوه نامه ای تحت عنوان شیوه نامه سگ های گله و 
نگهبان ابلاغ شد که در آن پیش بینی شده بود؛ سگ های گله و نگهبان باید شناسایی 
و شناسنامه دار و قلاده گذاری شوند و صاحب آن ها فرم مسئولیت پذیری را پر کرده 
و متعهد به این باشد که بحث های مربوط به بهداشت و کنترل زاد و ولد و… را انجام 

دهد. 
احمدی خاطرنشان کرد: وقتی این شیوه نامه ابلاغ شد سازمان دامپزشکی با توجه به 
منابع و امکاناتی که در اختیار داشت، اقداماتی را انجام داد، اما امکانات مالی و نیروی 

انسانی کم بود و از همین رو این کار به طور کامل در کشور انجام نشد. 
وی در توضیح این مطلب گفت: منشأ افزایش سگ ها، همچنان وجود دارد و این 
مسأله، همچنان بلاتکلیف است، ضمن اینکه تعدادی از سگ ها هم بلاصاحب شده 

و رها می شوند. 
سگ های بیمار باید به روش مرگ با ترحم معدوم شوند

وی در پاسخ به این سوال که شهرداری ها و دهیاری ها پس از جمع آوری سگ های 
رهاشده چه کاری می بایست انجام دهند، گفت: بخشی از این سگ های جمع آوری 
شده، مریض و بیمارند و بر اساس دستورالعمل خاص می بایست به روش مرگ با 

ترحم معدوم شوند. 
وی همچنین گفت: از همین نقطه، چالش بعدی ایجاد می شود به این دلیل که ما با 
یک کار تخصصی مواجه هستیم که هم نیازمند نیروی انسانی متخصص است و هم 
امکاناتی را نیاز دارد که حداقل امکانات آن دارو است تا با استفاده از داروها سگ را به 

مرحله فاز چهار بیهوشی ببرند. 
احمدی ادامه داد: بر اساس این دستورالعمل؛ در مرحله چهار بیهوشی با تزریق دارو، 
سگ را معدوم می کنند تا سگ درد نکشد و مرگ با ترحم داشته باشد که البته در 

دیگر کشورها نیز درخصوص سگ های بیمار این کار را انجام می دهند. 
مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور خاطرنشان کرد: براساس دستورالعمل های موجود بحث یوتانایز کردن سگ های 
در  است.  شده  گذاشته  دهیاری ها  و  شهرداری ها  برعهده  بیمار،  شده  جمع آوری 
صورتی که در هیچ جای قانون چنین وظیفه ای برای شهرداری ها وجود ندارد و قانون 
گفته است که شهرداری ها سگ ها را جمع آوری و معدوم کنند و معدوم هم از نظر 

شهرداری ها مشخص است. 
احمدی تصریح کرد: یوتانایز کردن سگ های مریض از نظر سنخیت کار دامپزشکی 
است و در حد وظایف و امکانات شهرداری ها تعریف نشده و شهرداری ها برای این کار 
سازماندهی نشده اند. حتی اگر این کار هم انجام شود نیاز به دارو دارد که این داروها 

بعضا در کشور کمیاب یا نایاب است. 
وی افزود: ما الان یک چالش اساسی در خصوص دارو داریم و آن چالش، این است که 
شهرداری ها یا نمی توانند اساسا دارو را تهیه کنند و یا باید از بازار سیاه تهیه کنند و 
این با توجه به چالش های شهرداری ها در زمینه تامین منابع مالی، امکان پذیر نیست. 
سگ های  سایر  تکلیف  تعیین  درباره  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  وی 
جمع آوری شده، گفت: در دستورالعمل فعلی این طور پیش بینی شده است که این 
سگ ها متقاضی واگذاری داشته باشند، یعنی اینکه عده ای این ها را به عنوان سگ گله 
و نگهبان تحویل بگیرند و یا اینکه تشکل های زیست محیطی این سگ ها را تحویل 
بگیرند و مسائل بهداشتی این سگ ها از نظر عقیم سازی، بحث های دارویی و… را 

بپذیرند. همچنین تعدادی از این تشکل ها بیایند و این سگ ها را رهاسازی کنند. 
سگ های زیادی در مراکز نگهداری هستند

مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور با بیان اینکه براساس این دستورالعمل، بحث دیگری به نام عقیم سازی پیش 
می آید، گفت: ما ۱۶۷ مرکز در کشور داریم که حدود ۳۰ مرکز توسط تشکل های 

زیست محیطی ایجاد شده است و مابقی آن را شهرداری ها ایجاد کرده اند. 
وی افزود: در بین سگ های زیادی که جمع آوری می شوند، سگ های بیمار با مشکلات 
فراوانی نیز وجود دارد که یوتانایز و معدوم شده اند و سگ های زیاد دیگری همچنان 

در این مراکز هستند. 
این  از سگ ها  برای نگهداری  این مراکز  اولین مشکل  این مطلب که  با اعلام  وی 
است که متقاضی وجود ندارد، گفت: مسلما این مراکز تا ابد نمی توانند این سگ ها 

را نگهداری کنند، از سوی دیگر هزینه عقیم سازی این سگ ها بسیار بالا و نیازمند 
دامپزشک است. 

وی همچنین افزود: شهرداری ها و تشکل ها نه تخصص این موضوع را دارند و نه کار 
آن هاست. بنابراین در این مراکز تعداد زیادی سگ جمع آوری شده است که باعث 
پر شدن ظرفیت مراکز است و کسی نیز متقاضی آن ها نیست و برای عقیم سازی این 

سگ ها لازم است که حتما از تخصص دامپزشکی استفاده شود. 
احمدی با بیان اینکه رهاسازی نیز چالش های خاص خود را دارد، گفت: از لحاظ 
فرهنگ سازی و… با مشکلاتی در این زمینه مواجه هستیم. اگر قرار است عقیم سازی و 
رهاسازی به عنوان یک روش انجام شود باید تعداد این رهاسازی مشخص شود، چراکه 

سگ حیوانی است که دارای ویژگی های خاص است. 
اجازه  باشد،  خود  قلمرو  در  اگر سگ  هستند  قلمرو  دارای  گفت: سگ ها  احمدی 
قلمرواش  از  را  سگی  وقتی  اما  شوند؛  قلمروش  وارد  دیگری  سگ های  نمی دهد 
جمع آوری می کنند سگ های دیگر، این قلمرو را اشغال می کنند یعنی علی رغم اینکه 
شهرداری ها این سگ ها را جمع آوری می کنند، اما شاهد این هستیم که در کوتاه ترین 

زمان ممکن دوباره جای آن ها توسط سگ های دیگری پر می شود. 
احمدی با اشاره به اینکه همه شهرها توان یکسانی ندارند، گفت: ممکن است یک 
شهری جمع آوری کند و شهر دیگری اقدام نکند و این سگ ها این قلمرو را اشغال 

می کنند. 
یکی از موضوعاتی که الان با آن مواجه هستیم این است که شاید اصلا نشود، چنین 

فضاهایی را که مورد تایید سازمان محیط زیست هم باشد، تامین کرد. 
وی تصریح کرد: با توجه به مشکلات موجود حدود دو سال پیش، یک ماده قانونی 
در قالب برنامه هفتم برای این موضوع پیشنهاد دادیم براساس این بند قانونی وزارت 
کشور مکلف شد تا با همکاری سایر دستگاه ها مانند محیط زیست، وزارت جهاد و… 
یک برنامه عملی و دستورالعمل جامعی را برای این موضوع تهیه کنند و شرح وظایف 
دستگاه ها نیز مشخص شود. احمدی گفت: ما قبل از اینکه برنامه هفتم ابلاغ شود این 
کار را از حدود دو سال قبل شروع کردیم و دستورالعمل مدیریت سگ های پرسه زن 
را تهیه کردیم. در همین زمینه جلسات مختلفی برگزار و یک فرآیند اجرایی تعریف 
و شرح وظایف دستگاه ها مشخص شد. مهمترین مشکل ما این است که شرح وظایف 
دستگاه ها مشخص شده است اما دستگاه ها یک نگرانی دارند مبنی بر اینکه آن ها برای 
شرح وظایف فعلی هم منابع مالی لازم را در اختیار ندارند و نمی توانند وظایف دیگری 

را برعهده بگیرند. 
اگر سگ های صاحبدار مدیریت شوند ما مشکل چندانی نخواهیم داشت

مدیرکل دفتر محیط زیست و خدمات شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور، با بیان اینکه اگر سگ های صاحبدار مدیریت شوند ما مشکل چندانی نخواهیم 
داشت، گفت: رهاسازی هم یکی از چالش های اساسی ماست، تجربه ای که در کشور 
وجود دارد این است که اگر سگ ها را عقیم کنیم و در محل زندگی خودشان رهاسازی 
کنیم، این تعداد مدیریت می شود، چراکه سگ های عقیم شده بعد از پنج سال کم کم 

از بین می روند و جمعیت سگ های بلاصاحب مدیریت می شوند. 
وی در پایان اضافه کرد: برخی اعتقاد دارند، با توجه به شرایط فرهنگی و اجتماعی، 

مردم امکان پذیرش چنین موضوعی را ندارند. 
موضوع مهم دیگر بحث آموزش و فرهنگ سازی است. اما مهمترین مانع ما در اجرای 

این دستورالعمل بحث منابع مالی است که باید تامین شود.

هشدار نسبت به ۴۰۰ هزار گزش در سال توسط سگ های بلاصاحب

دبیرکل خانه پرستار؛

خانه نشینی ۵۰ هزار پرستار در کشور

ایسکانیوز/  در مقابل کمک هزینه های بهزیستی هم به قدری نیست که پاسخگوی 
هزینه های بسیار باشد. این درحالی است که براساس ماده 27 قانون حمایت از 
معلولان، دولت مکلف است که کمک هزینه معیشت افراد دارای معلولیت بسیار 
شدید و یا شدید فاقد شغل و درآمد را به میزان حداقل دستمزد سالانه تعیین و 
اعتبارات لازم را در قوانین بودجه سنواتی کشور منظور کند اما این اتفاق نیفتاده 

است.
یکی از معلولان آسیب دیده نخاعی در این خصوص گفت: به دلیل آسیب نخاعی 
شدید باید از لوازم بهداشتی مثل سوند و پوشک استفاده کنم. امروز که همسرم 
برای تهیه سوند به بازار رفت، متوجه شد که هر سوند که پیش از این هر عدد 1۳ 
هزار تومان بود، یکباره 27 هزار تومان شده است. هر روز سه تا چهار عدد سوند 
مورد استفاده قرار می گیرد. کیسه سوند هم دو روز یک بار باید تعویض شود. گرانی 
و کمبود باعث می شود که معلولان سوند را بشویند و چند بار استفاده کنند و این 

کار منجر به عفونت اداری در آن ها می شود.
علی همت محمودنژاد مدیرعامل جامعه معلولان کشور هم چندی پیش از افزایش 
و  بهداشتی  و  شخصی  وسایل  پزشکی،  تجهیزات  دارو،  قیمت  برابری  چندین 
کمک حرکتی معلولان، خبر داد و گفت: قیمت سمعک و ویلچر چندین برابر شده 

است و پروتزهای مصنوعی نیز افزایش قیمت  بسیار زیادی داشته اند.
وی افزود: هفت سال پیش یک بسته پوشک بهداشتی بزرگسالان 18هزار تومان 
بود، اما الان به ۳00هزار تومان رسیده است. در همان زمان حق مواد بهداشتی یک 
فرد معلول 200هزار تومان بود که با آن می توانستیم نزدیک به 10 تا 11 بسته 
پوشک بخریم، اما الان این مبلغ 600هزار تومان است که با این مبلغ تنها دو بسته 

پوشک بهداشتی می توان خریداری کرد.
بنا به گفته محمودنژاد یک مقایسه ساده به راحتی نشان می دهد با وجود اینکه 
هزینه مواد بهداشتی از 200هزار تومان به 600هزار تومان افزایش پیدا کرده اما 
قدرت خرید بسیار کمتر شده و نه تنها هیچ کارآمدی در زندگی معلولان ندارد بلکه 
موجب شده بهداشت افراد دارای معلولیت با گرانی اقلام موردنیازی مثل سوند، 
پانسمان و... به خطر بیفتد. چندی پیش هم معلولان در اعتراض به وضعیت معیشت 
و اجرا نشدن قانون تجمعی برگزار کردند. بهروز مروتی فعال حوزه معلولان در این 
باره گفت: یکی از دلایلی که برای اجرا نشدن ماده 27 قانون حمایت از معلولان از 
سوی نهادهای ذی ربط مطرح می شود، کمبود بودجه است و به همین واسطه ما 
مقابل نهاد ریاست جمهوری تجمع کردیم تا در لایحه بودجه جدید، این موضوع را 
لحاظ کنند. وی ادامه داد: سال گذشته ردیف بودجه ای برای اجرای قانون حمایت 
از معلولان اختصاص پیدا کرد اما مبلغ کمی بود و تاثیر چندانی در اجرای قانون 
نداشت. برای مثال برای اجرای ماده 27 قانون، بودجه ای در حدود 40 هزار میلیارد 

تومان نیاز بود اما تنها 2 هزار و 200 میلیارد تومان اختصاص پیدا کرد.
 آسیب نخاعی در دسته معلولیت های شدید قرار می گیرد و این افراد نمی توانند 
شغل و درآمدی داشته باشند و اگر خانواده هم متمول نباشد، چشم امیدی به 
قانون و نهادهای حمایتی دارند. براساس ماده 27 قانون حمایت از معلولان، دولت 
مکلف است که کمک هزینه معیشت افراد دارای معلولیت بسیار شدید و یا شدید 
فاقد شغل و درآمد را به میزان حداقل دستمزد سالانه تعیین و اعتبارات لازم را 
در قوانین بودجه سنواتی کشور منظور کند اما نه تنها این قانون اجرا نمی شود 
بلکه با افزایش هزینه لوازم بهداشتی، فشارهای اقتصادی وارد بر این قشر از جامعه 

دوچندان می شود.
افزایش هزینه لوازم بهداشتی تبعات بسیاری برای سلامتی این افراد دارد. گاهی 
مجبور می شوند که از کالایی یک بار مصرف، چندین بار استفاده کنند که آن ها را 
در معرض ابتلا به انواع عفونت ها قرار می دهد. یا برخی معلولان یک پوشک را زمان 
طولانی استفاده می کنند که این کار منجر به ابتلای آن ها به انگل می شود. عمل 
به قانون و کنترل هزینه ها خواسته کوچک معلولان آسیب دیده نخاعی است که از 

سوی مسئولان نادیده گرفته می شود.

ایسنا/ مدیرکل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو، با تاکید بر اینکه استفاده از 
هرگونه ماده مخدر در تولید فرآورده های آرایشی، بهداشتی و غذایی غیرقانونی است، در 
عین حال درباره عرضه قاچاق صابون هایی تحت عنوان صابون تریاک، گفت: هیچ منبع 
علمی و اثبات شده ای وجود ندارد که فرآورده ای حاوی تریاک بتواند به صورت موضعی 

اثری مانند شفاف سازی پوست داشته باشد.
دکتر مهدی انصاری با اشاره به اینکه صابون تریاک به صورت قاچاق در کشور توزیع 
می شود، اظهار داشت: امروز در برخی مکان های عمومی هم ممکن است مواد مخدر 

به فروش برسد. صابون تریاک نیز به همین صورت به طور قاچاق وارد بازار شده است.
وی افزود: چنانچه در بازرسی های میدانی مشاهده شود که این کالا در حال فروش است، 
آن را جمع آوری و به مراجع قضایی معرفی می کنند؛ اما حضور این کالا در بازار، دلیلی 

بر اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو نیست.
انصاری همچنین با اشاره به دسترسی آسان به این محصولات در برخی مکان های 
عمومی، گفت: اگر به برخی مکان های عمومی بروید، ممکن است حتی مواد مخدر به 
شما عرضه کنند! در این مکان ها بسیاری از کالاها فروخته می شوند. سوال آن است 
که آیا فروشنده ای که در این مکان ها ساندویچ عرضه می کند، تحت نظارت است؟ 
هرچند نظارت هایی وجود دارد، اما اقدامات ما در این زمینه محدود است. ما اطلاع رسانی 
می کنیم تا مردم از استفاده از این گونه محصولات خودداری کنند و فریب تبلیغات 
را نخورند. وی با بیان اینکه هیچ ماده مخدری برای مصرف در فرآورده های آرایشی، 
بهداشتی و غذایی مجاز نیست، تأکید کرد: اگر این محصولات خاصیت درمانی داشته 
باشند، باید در دسته داروها قرار بگیرند و مصرف آن ها تنها با نسخه پزشک ممکن است 
و در مراکز مشخصی عرضه می شوند. هرکسی نمی تواند ادعا کند که کالایی دارای اثرات 

درمانی است و مردم از آن استفاده کنند.


